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DIPUTACIÓ DE TARRAGONA 
Secretaria  
Secretaria General 
 
 
ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE LA DIPUTACIÓ DEL 
DIA 23 DE FEBRER DE 2018 
 
 
Tarragona, 23 de febrer de 2018 
 
Prèvia legal convocatòria, es reuneixen, a les 11,10 hores al Saló de 
Sessions, els membres de la Corporació sota la Presidència de l’Il·lm. Sr. 
Josep Poblet Tous i amb l’assistència dels Vicepresidents Molt Il·ltre. Sr. 
Josep Maria Cruset Domènech i Molt Il·ltre. Sr. Josep Masdeu Isern, i 
dels Diputats i Diputades, *Il·ltre. Sr. Josep Fèlix Ballesteros Casanova, 
Il·ltre. Sr. Francesc Barbero i Escrivà, Il·ltre. Sra. María José Beltran 
Piñol, Il·ltre. Sr. Martí Carnicer Vidal, Il·ltre. Sra. Montserrat Carreras 
Garcia, Il·ltre. Sr. Jordi Cartanyà i Benet, Il·ltre. Sra. Immaculada Costa 
Ramon, Il·ltre. Sr. Edgar Fernández Blázquez, Il·ltre. Sr. Salvador Ferré 
Budesca, Il·ltre. Sr. Àlvaro Gisbert Segarra, Il·ltre. Sr. Pere Granados 
Carrillo, Il·ltre. Sr. Joan Josep Malràs Pascual, Il·ltre. Sr. Mateu 
Montserrat i Miquel, Il·ltre. Sr. Joan Olivella Ricart, Il·ltre. Sr. Carles 
Pellicer Punyed, Il·ltre. Sr. Joan Piñol Mora, Il·ltre. Sr. Carles Ribé i Solé, 
Il·ltre. Sr. Pau Ricomà i Vallhonrat, Il·ltre. Sr. Lluís Soler Panisello, Il·ltre. 
Sr. Miquel Subirats Garriga, Il·ltre. Sr. Jordi Vinyals i Nogués, Il·ltre. Sr. 
Ruben Viñuales Elias. 
 
Excusen la seva assistència l’Il·ltre. Sr. Gervasi Aspa Casanova i l’ Il·ltre. 
Sr. José Luis Martín García. 
 
*Essent les 12 hores i un cop iniciat el debat del punt 9.4, s’absenta el 
Diputat Il·ltre. Sr. Josep Fèlix Ballesteros Casanova. 
 
Assisteix com a Secretària, la Sra. Pilar Sánchez Peña, Secretària 
general de la Diputació. 
 
Assisteix també el Sr. Tomàs Carbonell Vila, Interventor general de la 
Diputació. 
 
Abans de donar inici al tractament dels assumptes de l’ordre del dia el 
President fa constar: 
 
“Permetin-me que m’excusi davant del plenari per haver començat tard. 
Coneixen perfectament la meva voluntat de començar regularment i amb 
puntualitat els plenaris perquè és un bon costum. Avui no ha pogut ser 
així i el motiu que m’ha retingut ha estat poder acompanyar un antic 
company de govern i conciutadà estimat de la meva ciutat, que tots 
vostès segurament coneixen, en el seu darrer comiat. Conciliar un 
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comiat d’aquesta naturalesa i complir l’horari a vegades és fa una mica 
difícil. Malgrat tot, gairebé ho hem aconseguit.  
Aprofito aquesta circumstància per participar-los en la mort de’n Josep 
Graset Foraster, persona de llarga tradició de vinculació amb aquesta 
institució a través del seu Patronat de Turisme, del que en va formar part 
com a membre del sector privat amb important aportació a la causa 
col·lectiva durant molts i molts anys. Tothom que ha conegut Josep 
Graset entendrà que jo avui en faci una referència aquí, per la vinculació 
institucional i naturalment perquè ha  format part indissociable de la vida 
cultural, associativa, teatral, intel·lectual, de molts aspectes de la nostra 
vida col·lectiva, del conjunt de la regió i de Vila-seca.  
Voldria, si vostès m’ho permeten, deixar constància del nostre condol per 
la seva dolorosa i prematura mort i, alhora, fer arribar des d’aquest 
plenari l’escalf, el suport i el condol a la seva família.” 
 
Els membres de la Corporació s’adhereixen a aquest sentiment i acorden 
es traslladi aquest condol. 
 

 

1.- SECRETARIA GENERAL 
 
PUNT 1.1.- APROVACIÓ DE L'ACTA DE LA SESSIÓ CELEBRADA 
AMB CARÀCTER ORDINARI EL 26 DE GENER DE 2018.  
 
Per unanimitat s'aprova l'acta de la sessió anterior celebrada amb 
caràcter ordinari el dia 26 de gener de 2018, per aplicació del règim de 
sessions aprovat per acord del Ple de 28 de juliol de 2015. 
 
 
PUNT 1.2.- DACIÓ DE COMPTE DE L'APROVACIÓ DEFINITIVA DE 
LES BASES REGULADORES DEL PROGRAMA EXTRAORDINARI 
D’AJUTS PER AL FUNCIONAMENT DE LES LLARS D’INFANTS 
PÚBLIQUES DE TITULARITAT MUNICIPAL I DE PRIMER CICLE 
D’EDUCACIÓ INFANTIL EN ESCOLES RURALS. 
 
El Ple de la Diputació de Tarragona, en sessió ordinària de 24 de 
novembre de 2017, va aprovar inicialment les bases reguladores del 
programa extraordinari d’ajuts per al funcionament de les llars d’infants 
públiques de titularitat municipal i de primer cicle d’educació infantil en 
escoles rurals, de la Unitat d’Actuacions Integrals al Territori i Cooperació, 
del SAM. 
 
De conformitat amb l’article 63 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel 
qual s'aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis, aquest acord, 
juntament amb la resta de documentació preceptiva de l’expedient s’han 
sotmès a informació pública per un termini de trenta dies hàbils, per a la 
formulació de reclamacions i al·legacions, mitjançant la preceptiva inserció 
dels anuncis en el tauler d'anuncis electrònic de la corporació 
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(https://seuelectronica.dipta.cat/tauler-d-anuncis), en el Butlletí oficial de la 
província de Tarragona (núm. 232, d’1 de desembre de 2017) i en el Diari 
Oficial de la Generalitat de Catalunya (núm. 7514, de 12 de desembre  de 
2017). 
 
Durant aquest període i segons consta en l'informe emès pel Registre 
General, no s’han formulat al·legacions ni presentat reclamacions de cap 
tipus contra l’esmentat acord, que d’aquesta manera ha esdevingut 
definitiu, de conformitat amb l’acord d’aprovació inicial. Seguint amb els 
tràmits preceptius, el text íntegre de les bases aprovades ha estat 
publicat en el BOP de Tarragona núm. 25, de 5 de febrer de 2018. 
 
El Ple en queda assabentat. 
 
 
PUNT 1.3.- DACIÓ DE COMPTE DE L'APROVACIÓ DEFINITIVA DE 
LES BASES ESPECÍFIQUES REGULADORES DE LA CONCESSIÓ DE 
SUBVENCIONS DE LA UNITAT DE MEDI AMBIENT, SALUT PÚBLICA, 
ENGINYERIA MUNICIPAL I TERRITORI. 
 
El Ple de la Diputació de Tarragona, en sessió ordinària de 24 de 
novembre de 2017, va aprovar inicialment les bases específiques 
reguladores de la concessió de subvencions de la Unitat de Medi Ambient, 
Salut Pública, Enginyeria Municipal i Territori, del SAM. 
 
De conformitat amb l’article 63 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel 
qual s'aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis, aquest acord, 
juntament amb la resta de documentació preceptiva de l’expedient s’han 
sotmès a informació pública per un termini de trenta dies hàbils, per a la 
formulació de reclamacions i al·legacions, mitjançant la preceptiva inserció 
dels anuncis en el tauler d'anuncis electrònic de la corporació 
(https://seuelectronica.dipta.cat/tauler-d-anuncis), en el Butlletí oficial de la 
província de Tarragona (núm. 232 d’1 de desembre de 2017) i en el Diari 
Oficial de la Generalitat de Catalunya (núm. 7513 d’11 de desembre de 
2017). 
 
Durant aquest període i segons consta en l'informe emès pel Registre 
General, no s’han formulat al·legacions ni presentat reclamacions de cap 
tipus contra l’esmentat acord, que d’aquesta manera ha esdevingut 
definitiu, de conformitat amb l’acord d’aprovació inicial. Seguint amb els 
tràmits preceptius, el text íntegre de les bases aprovades ha estat 
publicat en el BOP de Tarragona núm. 25, de 5 de febrer de 2018. 
 
El Ple en queda assabentat. 
 
 
PUNT 1.4.- DACIÓ DE COMPTE DE L’APROVACIÓ DEFINITIVA DE 
LES BASES ESPECÍFIQUES REGULADORES DE SUBVENCIONS 
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PER A ENTITATS DE PROTECCIÓ I DEFENSA DELS ANIMALS 
DOMÈSTICS DE LA UNITAT DE MEDI AMBIENT, SALUT PÚBLICA, 
ENGINYERIA MUNICIPAL I TERRITORI. 
 
El Ple de la Diputació de Tarragona, en sessió ordinària de 24 de 
novembre de 2017, va aprovar inicialment les bases específiques 
reguladores de subvencions  per a entitats de protecció i defensa dels 
animals domèstics de la Unitat de Medi Ambient, Salut Pública, Enginyeria 
Municipal i Territori, del SAM. 
 
De conformitat amb l’article 63 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel 
qual s'aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis, aquest acord, 
juntament amb la resta de documentació preceptiva de l’expedient s’han 
sotmès a informació pública per un termini de trenta dies hàbils, per a la 
formulació de reclamacions i al·legacions, mitjançant la preceptiva inserció 
dels anuncis en el tauler d'anuncis electrònic de la corporació 
(https://seuelectronica.dipta.cat/tauler-d-anuncis), en el Butlletí oficial de la 
província de Tarragona (núm. 232 d’1 de desembre de 2017) i en el Diari 
Oficial de la Generalitat de Catalunya (núm. 7513 d’11 de desembre de 
2017). 
 
Durant aquest període i segons consta en l'informe emès pel Registre 
General, no s’han formulat al·legacions ni presentat reclamacions de cap 
tipus contra l’esmentat acord, que d’aquesta manera ha esdevingut 
definitiu, de conformitat amb l’acord d’aprovació inicial. Seguint amb els 
tràmits preceptius, el text íntegre de les bases aprovades ha estat 
publicat en el BOP de Tarragona núm. 5 de febrer de 2018. 
 
El Ple en queda assabentat. 
 
 
PUNT 1.5.- DACIÓ DE COMPTE DE L'APROVACIÓ DEFINITIVA DE 
LES BASES ESPECÍFIQUES PER REGULAR LA CONCESSIÓ DE 
SUBVENCIONS GESTIONADES PER LA UNITAT DE CULTURA, ANY 
2018. 
 
El Ple de la Diputació de Tarragona, en sessió ordinària de 24 de 
novembre de 2017, va aprovar inicialment les bases específiques per 
regular la concessió de subvencions gestionades per la Unitat de Cultura, 
any 2018, de l’Àrea del SAC. 
 
De conformitat amb l’article 63 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel 
qual s'aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis, aquest acord, 
juntament amb la resta de documentació preceptiva de l’expedient s’han 
sotmès a informació pública per un termini de trenta dies hàbils, per a la 
formulació de reclamacions i al·legacions, mitjançant la preceptiva inserció 
dels anuncis en el tauler d'anuncis electrònic de la corporació 
(https://seuelectronica.dipta.cat/tauler-d-anuncis), en el Butlletí oficial de la 
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província de Tarragona (núm. 232 d’1 de desembre de 2017) i en el Diari 
Oficial de la Generalitat de Catalunya (núm. 7511 de 5 de desembre de 
2017). 
 
Durant aquest període i segons consta en l'informe emès pel Registre 
General, no s’han formulat al·legacions ni presentat reclamacions de cap 
tipus contra l’esmentat acord, que d’aquesta manera ha esdevingut 
definitiu, de conformitat amb l’acord d’aprovació inicial. Seguint amb els 
tràmits preceptius, el text íntegre de les bases aprovades ha estat 
publicat en el BOP de Tarragona núm. 25, de 5 de febrer de 2018. 
 
El Ple en queda assabentat. 
 
 
PUNT 1.6.- DACIÓ DE COMPTE DE L'APROVACIÓ DEFINITIVA DE 
LES BASES ESPECÍFIQUES QUE HAN DE REGIR LA 
CONVOCATÒRIA DEL PROCEDIMENT PER A LA CONCESSIÓ DE 
SUBVENCIONS A LES PUBLICACIONS PERIÒDIQUES DE 
CARÀCTER LOCAL I COMARCAL. 
 
El Ple de la Diputació de Tarragona, en sessió ordinària de 24 de 
novembre de 2017, va aprovar inicialment les bases específiques que han 
de regir la convocatòria del procediment per la concessió de subvencions 
a les publicacions periòdiques de caràcter local i comarcal, de la Unitat de 
Comunicació, de l’Àrea de Gabinet de Presidència i Planificació. 
 
De conformitat amb l’article 63 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel 
qual s'aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis, aquest acord, 
juntament amb la resta de documentació preceptiva de l’expedient s’han 
sotmès a informació pública per un termini de trenta dies hàbils, per a la 
formulació de reclamacions i al·legacions, mitjançant la preceptiva inserció 
dels anuncis en el tauler d'anuncis electrònic de la corporació 
(https://seuelectronica.dipta.cat/tauler-d-anuncis), en el Butlletí oficial de la 
província de Tarragona (núm. 232 d’1 de desembre de 2017) i en el Diari 
Oficial de la Generalitat de Catalunya (núm. 7511, de 5 de desembre de 
2017). 
 
Durant aquest període i segons consta en l'informe emès pel Registre 
General, no s’han formulat al·legacions ni presentat reclamacions de cap 
tipus contra l’esmentat acord, que d’aquesta manera ha esdevingut 
definitiu, de conformitat amb l’acord d’aprovació inicial. Seguint amb els 
tràmits preceptius, el text íntegre de les bases aprovades ha estat 
publicat en el BOP de Tarragona núm. 25 de 5 de febrer de 2018. 
 
El Ple en queda assabentat. 
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2.- CONTROL I FISCALITZACIÓ 
 
  
PUNT 2.1.- DACIÓ DE COMPTE DELS DECRETS DE LA 
PRESIDÈNCIA DEL NÚM. 119 AL 446 DE 2018. 
 
Es dóna compte, en compliment de l’article 62 del Reglament 
d’organització, funcionament i règim jurídic de les corporacions locals, 
aprovat per Reial Decret 2568/1986 de 28 de novembre, de les 
resolucions de la Presidència, del núm. 119 al 446 de 2018, amb un total 
de 328 distribuïts de la següent manera: 
 
12   Formació i Desenvolupament de RH 
45 Gestió Econòmica i Nòmina  
1 Ocupació i Emprenedoria  
24 Planificació i Organització 
9 Provisió 
1 Relacions Laborals i Administració de RH 
18 Selecció  
1 Suport a les Persones 
69 Vinculació  
7 Patrimoni 
8 Secretaria General 
19 Contractació, Aprovisionaments i Expropiacions 
1 Projectes Europeus 
2 Serveis Econòmics 
18 Unitat d’Ingressos i BOP 
5 Unitat de Gestió Administrativa i de Suport Jurídic 
7 Cultura  
7 Gestió administrativa 
12 Gestió de Centres d'Educació 
2 Museu d’Art Modern 
51 Administració i Gestió d'Informació General 
1 Formació 
1 Medi Ambient, Salut Pública, Enginyeria Municipal i Territori 
2 Àrea del SAT 
3 Unitat de Gestió Administrativa 
2 Unitat de Planificació i Gestió Financera 
 
 
PUNT 2.2.- DACIÓ DE COMPTE DEL DECRET NÚM. 2018-0000278, 
DE DATA 2 DE FEBRER DE 2018, RELATIU A LA DELEGACIÓ DE 
COMPETÈNCIA DE LA PRESIDÈNCIA AL DIPUTAT DELEGAT DELS 
SERVEIS D’ASSISTÈNCIA AL TERRITORI I CANVI DE DENOMINACIÓ 
DEL DIPUTAT DELEGAT DE RECURSOS HUMANS I POLÍTIQUES 
ACTIVES D’OCUPACIÓ. 
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Es dóna compte del decret de la Presidència de data 2 de febrer de 2018 
núm. registre 2018-0000278, que és com segueix: 
 
“EXPOSICIÓ DE FETS 
 
Per Decret de la Presidència núm. 2015-002234, de 13 de juliol de 2015, 
es va delegar en el diputat delegat del Servei d’Assistència Municipal, 
Molt Il·ltre. Sr. Josep M. Cruset Domènech, la competència per a 
resoldre la concessió als ens locals d’assistències especialitzades 
tècniques, jurídiques i d’altres. 
 
Per aquest mateix Decret de 13 de juliol de 2015 es van delegar en el 
diputat Molt Il·ltre. Sr. Josep Masdeu Isern determinades competències 
de l’àmbit del Servei d’Assistència al Territori com a diputat delegat 
d’aquesta Àrea. 
 
Per Decret de la Presidència núm. 2016-001455, de 23 de maig de 2016, 
es va modificar la denominació del diputat delegat de Recursos Humans, 
Ocupació i Promoció Econòmica d’acord amb l’organigrama corporatiu, 
que va passar a ser diputat delegat de Recursos Humans i Polítiques 
Actives d’Ocupació. 
 
El Ple en sessió ordinària del dia 24 de novembre de 2017 va acordar 
aprovar la modificació de l’organigrama de la Diputació de Tarragona i 
l'Àrea de Recursos Humans i Polítiques Actives d'Ocupació va passar a 
denominar-se Àrea de Recursos Humans, Ocupació i Emprenedoria i, 
per tant, cal ajustar així mateix la denominació del diputat delegat a la 
nova estructura organitzativa. 
 
Per Decret de la Presidència núm. 2017-003883, de 29 de desembre de 
2017, es va crear una assistència consistent en la reparació de 
paviments i sega de camins municipals pavimentats als municipis de les 
comarques de Tarragona i oferir aquesta assistència als municipis 
esmentats, des de l’Àrea del Servei d’Assistència al Territori. 
 
Tots aquests fets fan que sigui necessari efectuar alguns ajustos en les 
delegacions específiques a diputats, reconegudes per aquesta 
Presidència a través dels decrets abans esmentats. 
 
FONAMENTS DE DRET 
 
De conformitat amb el que disposa l’article 35.3 de la Llei 7/1985, de 2 
d’abril, reguladora de les bases de règim local, l’article 90.4 del Text 
refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya i els articles 63.3, 
64 i 65 del RD 2568/1986, de 28 de novembre, pel qual s'aprova el 
Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats 
locals, 
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RESOLC: 
 
Primer.- Delegar al Molt Il·ltre. Sr. Josep Masdeu Isern, diputat delegat 
del Servei d’Assistència al Territori, la competència específica següent: 

 
- Concessió d’assistència als ens locals consistent en la reparació de 

paviments i sega de camins municipals pavimentats. 
 
Segon.- Modificar la denominació de l’àmbit de delegació atorgat a 
l’Il·ltre. Sr. Joan Josep Malràs que passa a ser “diputat delegat de 
Recursos Humans, Ocupació i Emprenedoria”, per adequar-la a 
l’organigrama de la Diputació de Tarragona aprovat pel Ple de data 24 
de novembre de 2017. 
 
Tercer.- Notificar aquesta resolució al diputat Molt Il·ltre. Sr. Josep 
Masdeu Isern a fi que accepti la delegació i comunicar-la al Molt Il·ltre. 
Sr. Josep M. Cruset Domènech i a l’Il·ltre. Sr. Joan Josep Malràs 
Pascual. 
 
Quart.- Publicar en el Tauler d’anuncis de la Corporació i en el Butlletí 
Oficial de la Província de Tarragona la part dispositiva d’aquesta 
resolució. 
 
Cinquè.- Donar compte al Ple en la primera sessió que realitzi. 
 
Sisè.- L’efectivitat d’aquesta resolució serà des de l’endemà de la seva 
signatura.” 
 
El Ple en queda assabentat. 
 
 
PUNT 2.3.- DACIÓ DE COMPTE DEL DECRET NÚM. 2018-0000339, 
DE DATA 8 DE FEBRER DE 2018, RELATIU A LA DELEGACIÓ DE 
COMPETÈNCIA DEL PRESIDENT A LA JUNTA DE GOVERN. 
 
Es dóna compte del decret de la Presidència de data 8 de febrer de 2018 
núm. registre 2018-0000339, que és com segueix: 
 
“EXPOSICIÓ DE FETS 
 
Per decret de la Presidència núm. 2015-002266, de 16 de juliol de 2015, 
es van delegar una sèrie de competències a la Junta de Govern. 
 
En virtut del principi d’autoorganització i amb la finalitat de fer més eficaç 
i a efectes de donar major transparència a la gestió corporativa es 
considera necessari delegar en la Junta de Govern l’aprovació i 
modificació de les Normes reguladores de l’accés a les prestacions per 
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assistència sanitària i fons social pels empleats de la Diputació de 
Tarragona. 
 
FONAMENTS DE DRET 
 
Article 35.2 b) en relació amb l’article 34.2 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
reguladora de les bases de règim local. 
 
Articles 63 i 64 del RD 2568/1986, de 28 de novembre, pel qual s'aprova 
el Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les entitats 
locals, 
 
Per tot això, en ús de les atribucions que m’han estat conferides per la 
normativa abans esmentada, RESOLC: 
 
Primer.- Delegar en la Junta de Govern l’exercici de la següent 
competència d’aquesta Presidència: 
 
* Aprovació i modificació de les Normes reguladores de l’accés a les 
prestacions per assistència sanitària i fons social pels empleats de la 
Diputació de Tarragona. 
 
Segon.- En qualsevol moment aquesta Presidència pot avocar, de 
manera puntual i motivada, la delegació amb els requisits i procediment 
establerts en els articles 10 de la LRJSP, 9 LRJPACat i 116 ROF. 
 
Tercer.- La delegació es fa per temps indefinit i en cap cas aquestes 
competències poden ser delegades. 
 
Quart.- La delegació és efectiva des del dia següent de la signatura 
d’aquest decret. 
 
Cinquè.- Ordenar la seva publicació en el BOP de Tarragona i en el 
tauler d’anuncis de la Diputació. 
 
Sisè.- Donar compte d’aquesta resolució al Ple en la primera sessió que 
realitzi.” 
 
El Ple en queda assabentat. 
 
 
3.- ASSUMPTES DICTAMINATS PER LA COMISSIÓ INFORMATIVA 
DE RECURSOS HUMANS, OCUPACIÓ, EMPRENEDORIA I 
ASSUMPTES GENERALS       
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PUNT 3.1.- DACIÓ DE COMPTE DE L’APROVACIÓ DEFINITIVA DE LA 
PLANTILLA DE PERSONAL DE LA DIPUTACIÓ DE TARRAGONA I 
DELS SEUS ORGANISMES AUTÒNOMS PER A L’EXERCICI 2018. 
 
De conformitat amb el dictamen de la Comissió informativa de Recursos 
Humans, Ocupació, Emprenedoria i Assumptes Generals, el Ple queda 
assabentat del següent: 
 
Es dóna compte que l’aprovació inicial de la Plantilla de personal de la 
Diputació de Tarragona i dels seus organismes autònoms per a l’exercici 
2018 ha esdevingut definitiva, com sigui que no s’han presentat  
al·legacions a l’acord d’aprovació inicial de data 24 de novembre de 
2017. 
 
 
PUNT 3.2.- PROPOSTA DE RESOLUCIÓ DE PETICIONS DE 
COMPATIBILITAT D'EMPLEATS PÚBLICS. 
 
De conformitat amb el dictamen de la Comissió informativa de Recursos 
Humans, Ocupació, Emprenedoria i Assumptes Generals, el PLE per 
unanimitat ACORDA:   
 
- Personal laboral interí 
Escola i Conservatori de Música a Tortosa 
 
1.1. La Sra. Laura Villar Montcusí sol·licita que li sigui concedida la 
compatibilitat per exercir una segona activitat en el sector públic com a 
professora, a temps parcial, a l’Escola de Música de l’Ajuntament de 
Vilanova i la Geltrú. 
 
1.2. La Sra. Villar Montcusí és personal laboral temporal contractada 
interinament com a professora d’oboè per a prestar serveis a l’Escola i 
Conservatori de Música de Tortosa, grup A1L, amb una jornada parcial 
del 47,5%. 
 
1.3. Més endavant, la Sra. Villar Montcusí presenta certificat de 
l’Ajuntament de Vilanova i la Geltrú en què es posa de manifest que és 
treballadora de l’Ajuntament de Vilanova i la Geltrú, amb la categoria de 
Professora de l’Escola de Música (A1/24), amb un contracte laboral 
temporal parcial del 45,69% de jornada, que correspon a 6 hores i 45 
minuts lectives els dimarts i 3 hores i 45 minuts lectives els dimecres, 
més 3 hores i 15 mints de permanència al centre. Així mateix, s’informa 
de les retribucions que percep per aquesta segona activitat. 
 
A més, la Sra. Villar Montcusí també presenta informe favorable de la 
Junta de Govern de l’Ajuntament de Vilanova i la Geltrú, de data 9 de 
gener de 2018, respecte la compatibilitat sol·licitada.  
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1.4. Segons informe de la Unitat de Gestió de Centres d’Educació de 
l’Àrea del SAC, de data 5 de febrer de 2018, que consta a l’expedient, la 
Sra. Villar Montcusí desenvolupa la seva activitat docent a l’Escola i 
Conservatori de Música de la Diputació a Tortosa, segons horari publicat 
al centre fins a data de l’emissió de l’informe, entre els dies: 
 

- Dilluns, de 15:00 a 19:40 hores i de 20:00 a 21:00 hores 
- Dijous, de 13:20 a 20:55 hores 
- 45 minuts de còmput setmanal d’horari no fix al centre 

 
Així, tenint en compte que l’activitat a l’Escola de Música de l’Ajuntament 
de Vilanova i la Geltrú la desenvolupa els dimarts i dimecres, s’entén que 
no existeix coincidència horària ni conflicte d’interessos amb l’activitat 
que realitza a l’Escola i Conservatori de Música a Tortosa. 
 
2. FONAMENTS DE DRET 
 
2.1. La normativa aplicable és la Llei 53/1984, de 26 de desembre, 
d’incompatibilitats del personal al servei de les administracions públiques 
(en endavant, LI) que, de conformitat amb la seva disposició final primera 
té la consideració de “bases del règim estatutari de la funció pública”. 
 
En desenvolupament d’aquesta Llei ha de tenir-se en compte també, 
supletòriament, el Reial decret 598/1985, de 30 d’abril, del personal al 
servei de les Administracions Públiques que desenvolupa parcialment la 
LI (en endavant, RDI), així com, la Llei 21/1987, de 26 de novembre, 
d’incompatibilitats del personal al servei de l’Administració de la 
Generalitat (en endavant LIC). 
 
2.2. L’art. 2.1.c) de la LI disposa que aquesta Llei és d’aplicació al 
personal al servei de les corporacions locals i dels organismes que en 
depenen. En similars termes es pronuncia l’article 1.2.d) de la LIC. 
L’exercici d’un segon lloc de treball o activitat requereix, en tots els 
casos, autorització expressa prèvia (art. 3 LI i 17 de la LIC). 
 
2.3. D’acord amb l’article 1.3 de la LI el desenvolupament d’un lloc de 
treball a l’Administració serà incompatible amb l’exercici de qualsevol 
càrrec, professió o activitat, pública o privada, que pugui impedir o 
menyscabar l’estricte compliment dels seus deures o comprometre la 
seva imparcialitat o independència.   
 
2.4. L’article 3 de la LI estableix que el personal comprès en el seu àmbit 
d’aplicació podrà desenvolupar un segon lloc de treball o activitat en el 
sector públic en els casos previstos en la Ll per a les funcions docents. 
En tot cas, l’autorització de compatibilitat s’efectuarà en raó de l’interès 
públic i, en cap cas, suposarà la modificació de la jornada de treball i de 
l’horari dels llocs i que es condiciona al seu estricte compliment en els 
dos. L’article 21.1 de la LIC afegeix que els reconeixements de 
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compatibilitat resten automàticament sense efecte en cas de canvi de 
lloc en el sector públic o de modificació de les condicions de treball. 
 
L’article 4.2.4t paràgraf de la LI estableix que als catedràtics i professors 
de música que prestin serveis en els conservatoris superiors de música i 
en els conservatoris professionals de música se’ls podrà autoritzar 
compatibilitat per a un segon lloc de treball en el sector públic cultural en 
els termes i condicions indicats en els paràgrafs anteriors.  Els esmentats 
paràgrafs es refereixen a la necessitat que els dos llocs de treball vinguin 
autoritzats reglamentàriament com de prestació a temps parcial, com és 
en el cas que ens ocupa. 
 
L’article 14 del RDI disposa que en tots els supòsits que la LI o el RDI es 
refereixen a llocs de treball a jornada a temps parcial, s’ha d’entendre la 
que no superi les 30 hores setmanals, com és el cas de les jornades de 
la Sra. Villar Montcusí. 
 
2.5. En compliment de l’article 7 de la LI serà requisit necessari per a 
autoritzar la compatibilitat d’activitats públiques el fet que la quantitat 
total percebuda per ambdós llocs o activitats no superi la remuneració 
prevista en els pressupostos generals de l’Estat per al càrrec de director 
general, ni superi la corresponent al principal, estimada en règim de 
dedicació ordinària, incrementada en: 
 

- un 30% per als funcionaris del grup A (actualment A1) o personal 
equivalent. 

 
En el cas de la Sra. Villar Montcusí no se superen aquests límits, doncs 
la suma de les retribucions que percep en ambdós activitats no supera 
els límits fixats a l’art. 7.1 de la LI i 5.1 de la LIC. 
 
2.6. Els serveis prestats en el segon lloc o activitat no es computaran a 
efectes de triennis ni de drets passius, podent suspendre’s la cotització a 
aquest últim efecte. Les pagues extraordinàries, així com les prestacions 
de caràcter familiar, només es poden percebre per un dels llocs, sigui 
quina sigui la seva naturalesa. 
 
2.7. L’article 16.1 de la LI (en la redacció vigent fins que s’aprovin les 
normes que despleguin l’Estatut bàsic de l’empleat públic) estableix, amb 
caràcter general, que no es podrà autoritzar o reconèixer la compatibilitat 
al personal que desenvolupi llocs que comportin la percepció de 
complement específic o concepte equiparable. La LI no fa distinció en 
l’aplicació d’aquest règim d’incompatibilitats entre el personal al servei de 
les administracions públiques en règim de jornada completa, d’aquells 
altres que desenvolupen jornades inferiors, com és el cas de la Sra. 
Villar Montcusí. 
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Tal i com es desprèn de l’Exposició de Motius de la LI el règim establert 
parteix de la realitat social existent en el moment de la seva aprovació al 
1984, amb una clara voluntat que el personal al servei de les 
administracions públiques estigués destinat a un sol lloc de treball i, per 
tant, de forma majoritària en l’àmbit laboral, amb contractes a jornada 
completa.   
 
L’existència de variables no tingudes en compte que es va aprovar la 
repetida normativa, com per exemple, l’increment de les contractacions a 
temps parcial i les jornades reduïdes del personal laboral de 
l’Administració Pública fa que pugui ser difícil conciliar la normativa 
d’incompatibilitats amb el dret constitucional de tot treballador a rebre 
una remuneració suficient. 
 
Tot i que en els supòsits de jornades de treball a temps parcial també 
s’hauria de tenir en compte la limitació de l’art. 16.1 de la LI, el cert és 
que s’entén que la LI quan va establir aquesta prohibició ho feia pensant 
en jornades a temps complet i no en jornades a temps parcial, per la qual 
cosa la Diputació de Tarragona, per tal de conciliar el dret de tot 
treballador a rebre una remuneració suficient, ve autoritzant les peticions 
de compatibilitat en els supòsits de jornades a temps parcial, complides 
les restants exigències de la llei, quan la suma dels percentatges de 
cotització per raó de les diferents jornades no superen el 100%, en els 
supòsits de segones activitats per compte d’altre. 
 
En el cas de la Sra. Villar Montcusí s’ha de considerar que la suma dels 
percentatges de cotització per raó de la jornada de l’activitat pública 
principal i l’activitat secundària que es pretén compatibilitzar no supera el 
100%, així com que l’exercici d’aquesta segona activitat no impedirà o 
menyscabarà el compliment dels seus deures ni perjudicarà els 
interessos generals, al no existir conflicte d’interessos. 
 
2.8. D’acord amb els antecedents que consten a l'Àrea de RH i d'acord 
amb el certificat de l’Ajuntament de Vilanova i la Geltrú aportat, la suma 
dels percentatges de cotització per raó de la jornada d’ambdues 
activitats no supera el 100%, i cap de les dues jornades supera la 
jornada a temps parcial, per la qual cosa és procedent l'autorització de la 
compatibilitat. 
 
2.9. La competència per a resoldre sobre l’autorització de la 
compatibilitat correspon al ple de la corporació local a la qual figuri 
adscrit el lloc principal, de conformitat amb l’article 9 de la LI. Tota 
autorització de compatibilitat requereix informe favorable de l’autoritat 
corresponent al segon lloc, de conformitat amb l’article 9 de la LI i 6 del 
RDI.  
 
2.10. L’acord d’autorització de la compatibilitat es notificarà a l’interessat 
i es comunicarà a l’ens públic del segon lloc de treball. 
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Per tant, S’ACORDA: 
 
1r. Autoritzar la compatibilitat sol·licitada per la Sra. Laura Villar Montcusí 
pels motius esmentats a l’apartat de fonaments de dret. 
 
La compatibilitat autoritzada ho és fins a la finalització del seu contracte 
i/o com a màxim fins el 31 d’agost de 2018, data en que finalitza el curs 
escolar, en el benentès que s’haurà també de notificar si la mateixa 
finalitza abans o existeix qualsevol modificació respecte la jornada, horari 
i/o retribucions en els termes de l’art. 7 de la LI. 
 
2n. L’activitat autoritzada haurà de desenvolupar-se fora de la jornada de 
treball de l'activitat principal. 
 
3r. La compatibilitat autoritzada quedarà automàticament sense efecte 
en cas de canvi de lloc de treball, així com si la suma dels percentatges 
de cotització respecte la jornada de l’activitat pública principal i l’activitat 
secundària supera el 100%, si alguna de les dues activitats supera la 
jornada a temps parcial, entesa com a 30 hores. 
 
4t. L’incompliment de les normes sobre incompatibilitats es considera 
falta molt greu o greu segons cas, d’acord amb l’article 43.6.1 n), 43.6.2 
m) del VII Conveni col·lectiu del personal laboral de la Diputació de 
Tarragona, així com d’acord amb l’art. 95.2.n) del Text refós de la llei de 
l’estatut bàsic de l’empleat públic, aprovat pel Reial decret legislatiu 
5/2015, de 30 d’octubre. 
 
5è. Notificar-ho a la persona interessada. 
 
6è. Comunicar-ho a l’Ajuntament de Vilanova i la Geltrú, a la Direcció de 
l’Àrea del Servei d’Assistència al Ciutadà, a Gestió de Centres 
d’Educació, a Intervenció i a Nòmines. 
 
Règim de recursos: 
 
- Recurs contenciós administratiu, en el termini màxim de 2 mesos des 
de l’endemà de la notificació, davant del Jutjat Contenciós Administratiu 
de Tarragona. 
- De manera alternativa i potestativa, recurs de reposició, en el termini 
màxim d’1 mes des de l’endemà de la notificació, davant del Ple de la 
Diputació. 
 
 
- Personal laboral interí 
Escola i Conservatori de Música a Tortosa 
 
1.1. La Sra. Anna Enfedaque Novell sol·licita que li sigui concedida la 
compatibilitat per exercir una segona activitat en el sector públic com a 
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professora de música, especialitat violí, a temps parcial, a l’Escola 
Municipal de Música de Salou.  
 
1.2. La Sra. Enfedaque Novell és personal laboral temporal contractada 
interinament com a professora de violí per a prestar serveis a l’Escola i 
Conservatori de Música de Tortosa, grup A1L, amb una jornada parcial 
actualment del 50% 
 
1.3. Més endavant, la Sra. Enfedaque Novell presenta certificat de 
l’Ajuntament de Salou en què es posa de manifest que actualment està 
prestant serveis a l’Ajuntament de Salou com a professora de música a 
l’Escola Municipal de Música de Salou, especialitat violí, a temps parcial, 
realitzant el 36% de la jornada laboral (13,50 hores/setmanals), sent la 
seva distribució horària la següent: 8 hores amb 15 minuts lectives i 2 
hores de permanència (realitzades els dimarts i dimecres per la tarda) i 3 
hores amb 15 minuts fora del centre. Així mateix, s’informa respecte les 
retribucions brutes mensuals que percep la Sra. Enfedaque Novell. 
 
Resta pendent rebre l’informe favorable de l’Ajuntament de Salou. 
 
1.4. Segons informe de la Unitat de Gestió de Centres d’Educació de 
l’Àrea del SAC, de data 5 de febrer de 2018, que consta a l’expedient, la 
Sra. Enfedaque Novell desenvolupa la seva activitat docent a l’Escola i 
Conservatori de Música de la Diputació a Tortosa, segons horari publicat 
al centre fins a data de l’emissió de l’informe, entre els dies: 
 

- Dijous, de 12:45 a 14:45 hores, de 15:15 a 16:45 hores, de 17:15 
a 19:15 hores, i de 19:30 a 21:00 hores 

- Divendres, de 13:30 a 15:10 hores, i de 15:40 a 21:00 hores 
- 1 hora de còmput setmanal d’horari no fix al centre 

 
Així, tenint en compte que l’activitat que desenvolupa a l’Escola 
Municipal de Música a Salou ho és els dimarts i dimecres per la tarda, 
s’entén que no existeix coincidència horària ni conflicte d’interessos amb 
l’activitat que realitza a l’Escola i Conservatori de Música a Tortosa. 
 
2. FONAMENTS DE DRET 
 
2.1. La normativa aplicable és la Llei 53/1984, de 26 de desembre, 
d’incompatibilitats del personal al servei de les administracions públiques 
(en endavant, LI) que, de conformitat amb la seva disposició final primera 
té la consideració de “bases del règim estatutari de la funció pública”. 
 
En desenvolupament d’aquesta Llei ha de tenir-se en compte també, 
supletòriament, el Reial decret 598/1985, de 30 d’abril, del personal al 
servei de les Administracions Públiques que desenvolupa parcialment la 
LI (en endavant, RDI), així com, la Llei 21/1987, de 26 de novembre, 
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d’incompatibilitats del personal al servei de l’Administració de la 
Generalitat (en endavant LIC). 
 
2.2. L’art. 2.1.c) de la LI disposa que aquesta Llei és d’aplicació al 
personal al servei de les corporacions locals i dels organismes que en 
depenen. En similars termes es pronuncia l’article 1.2.d) de la LIC. 
L’exercici d’un segon lloc de treball o activitat requereix, en tots els 
casos, autorització expressa prèvia (art. 3 LI i 17 de la LIC). 
 
2.3. D’acord amb l’article 1.3 de la LI el desenvolupament d’un lloc de 
treball a l’Administració serà incompatible amb l’exercici de qualsevol 
càrrec, professió o activitat, pública o privada, que pugui impedir o 
menyscabar l’estricte compliment dels seus deures o comprometre la 
seva imparcialitat o independència.   
 
2.4. L’article 3 de la LI estableix que el personal comprès en el seu àmbit 
d’aplicació podrà desenvolupar un segon lloc de treball o activitat en el 
sector públic en els casos previstos en la Ll per a les funcions docents. 
En tot cas, l’autorització de compatibilitat s’efectuarà en raó de l’interès 
públic i, en cap cas, suposarà la modificació de la jornada de treball i de 
l’horari dels llocs i que es condiciona al seu estricte compliment en els 
dos. L’article 21.1 de la LIC afegeix que els reconeixements de 
compatibilitat resten automàticament sense efecte en cas de canvi de 
lloc en el sector públic o de modificació de les condicions de treball. 
 
L’article 4.2.4t paràgraf de la LI estableix que als catedràtics i professors 
de música que prestin serveis en els conservatoris superiors de música i 
en els conservatoris professionals de música se’ls podrà autoritzar 
compatibilitat per a un segon lloc de treball en el sector públic cultural en 
els termes i condicions indicats en els paràgrafs anteriors.  Els esmentats 
paràgrafs es refereixen a la necessitat que els dos llocs de treball vinguin 
autoritzats reglamentàriament com de prestació a temps parcial, com és 
en el cas que ens ocupa. 
 
L’article 14 del RDI disposa que en tots els supòsits que la LI o el RDI es 
refereixen a llocs de treball a jornada a temps parcial, s’ha d’entendre la 
que no superi les 30 hores setmanals, com és el cas de les jornades de 
la Sra. Enfedaque Novell. 
 
2.5. En compliment de l’article 7 de la LI serà requisit necessari per a 
autoritzar la compatibilitat d’activitats públiques el fet que la quantitat 
total percebuda per ambdós llocs o activitats no superi la remuneració 
prevista en els pressupostos generals de l’Estat per al càrrec de director 
general, ni superi la corresponent al principal, estimada en règim de 
dedicació ordinària, incrementada en: 
 
- un 30% per als funcionaris del grup A (actualment A1) o personal 

equivalent. 
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En el cas de la Sra. Enfedaque Novell no se superen aquests límits, 
doncs la suma de les retribucions que percep en ambdós activitats no 
supera els límits fixats a l’art. 7.1 de la LI i 5.1 de la LIC. 
 
2.6. Els serveis prestats en el segon lloc o activitat no es computaran a 
efectes de triennis ni de drets passius, podent suspendre’s la cotització a 
aquest últim efecte. Les pagues extraordinàries, així com les prestacions 
de caràcter familiar, només es poden percebre per un dels llocs, sigui 
quina sigui la seva naturalesa. 
 
2.7. L’article 16.1 de la LI (en la redacció vigent fins que s’aprovin les 
normes que despleguin l’Estatut bàsic de l’empleat públic) estableix, amb 
caràcter general, que no es podrà autoritzar o reconèixer la compatibilitat 
al personal que desenvolupi llocs que comportin la percepció de 
complement específic o concepte equiparable. La LI no fa distinció en 
l’aplicació d’aquest règim d’incompatibilitats entre el personal al servei de 
les administracions públiques en règim de jornada completa, d’aquells 
altres que desenvolupen jornades inferiors, com és el cas de la Sra. 
Enfedaque Novell. 
 
Tal i com es desprèn de l’Exposició de Motius de la LI el règim establert 
parteix de la realitat social existent en el moment de la seva aprovació al 
1984, amb una clara voluntat que el personal al servei de les 
administracions públiques estigués destinat a un sol lloc de treball i, per 
tant, de forma majoritària en l’àmbit laboral, amb contractes a jornada 
completa.   
 
L’existència de variables no tingudes en compte que es va aprovar la 
repetida normativa, com per exemple, l’increment de les contractacions a 
temps parcial i les jornades reduïdes del personal laboral de 
l’Administració Pública fa que pugui ser difícil conciliar la normativa 
d’incompatibilitats amb el dret constitucional de tot treballador a rebre 
una remuneració suficient. 
 
Tot i que en els supòsits de jornades de treball a temps parcial també 
s’hauria de tenir en compte la limitació de l’art. 16.1 de la LI, el cert és 
que s’entén que la LI quan va establir aquesta prohibició ho feia pensant 
en jornades a temps complet i no en jornades a temps parcial, per la qual 
cosa la Diputació de Tarragona, per tal de conciliar el dret de tot 
treballador a rebre una remuneració suficient, ve autoritzant les peticions 
de compatibilitat en els supòsits de jornades a temps parcial, complides 
les restants exigències de la llei, quan la suma dels percentatges de 
cotització per raó de les diferents jornades no superen el 100%, en els 
supòsits de segones activitats per compte d’altre. 
 
En el cas de la Sra. Enfedaque Novell s’ha de considerar que la suma 
dels percentatges de cotització per raó de la jornada de l’activitat pública 
principal i l’activitat secundària que es pretén compatibilitzar no supera el 
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100%, així com que l’exercici d’aquesta segona activitat no impedirà o 
menyscabarà el compliment dels seus deures ni perjudicarà els 
interessos generals, al no existir conflicte d’interessos. 
 
2.8. D’acord amb els antecedents que consten a l'Àrea de RH i d'acord 
amb el certificat de l’Ajuntament de Salou aportat, la suma dels 
percentatges de cotització per raó de la jornada d’ambdues activitats no 
supera el 100%, i cap de les dues jornades supera la jornada a temps 
parcial, per la qual cosa és procedent l'autorització de la compatibilitat. 
 
2.9. La competència per a resoldre sobre l’autorització de la 
compatibilitat correspon al ple de la corporació local a la qual figuri 
adscrit el lloc principal, de conformitat amb l’article 9 de la LI. Tota 
autorització de compatibilitat requereix informe favorable de l’autoritat 
corresponent al segon lloc, de conformitat amb l’article 9 de la LI i 6 del 
RDI.  
 
2.10. L’acord d’autorització de la compatibilitat es notificarà a l’interessat 
i es comunicarà a l’ens públic del segon lloc de treball. 
 
Per tant, S’ACORDA: 
 
1r. Autoritzar la compatibilitat sol·licitada per la Sra. Anna Enfedaque 
Novell pels motius esmentats a l’apartat de fonaments de dret, 
condicionada a l’emissió de l’informe favorable per part de l’Ajuntament 
de Salou i la remissió del mateix. 
 
La compatibilitat autoritzada ho és fins a la finalització del seu contracte 
i/o com a màxim fins el 30 de juny de 2018, en el benentès que s’haurà 
també de notificar si la mateixa finalitza abans o existeix qualsevol 
modificació respecte la jornada, horari i/o retribucions en els termes de 
l’art. 7 de la LI. 
 
2n. L’activitat autoritzada haurà de desenvolupar-se fora de la jornada de 
treball de l'activitat principal. 
 
3r. La compatibilitat autoritzada quedarà automàticament sense efecte 
en cas de canvi de lloc de treball, així com si la suma dels percentatges 
de cotització respecte la jornada de l’activitat pública principal i l’activitat 
secundària supera el 100%, si alguna de les dues activitats supera la 
jornada a temps parcial, entesa com a 30 hores, o si l’informe de 
l’Ajuntament de Salou resulta desfavorable. En aquest darrer cas, si 
l’informe fos desfavorable, la treballadora haurà de presentar a l’Àrea de 
Recursos Humans, Ocupació i Emprenedoria una declaració 
responsable manifestant que ha deixat la segona activitat. 
 
4t. L’incompliment de les normes sobre incompatibilitats es considera 
falta molt greu o greu segons cas, d’acord amb l’article 43.6.1 n), 43.6.2 
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m) del VII Conveni col·lectiu del personal laboral de la Diputació de 
Tarragona, així com d’acord amb l’art. 95.2.n) del Text refós de la llei de 
l’estatut bàsic de l’empleat públic, aprovat pel Reial decret legislatiu 
5/2015, de 30 d’octubre. 
 
5è. Notificar-ho a la persona interessada. 
 
6è. Comunicar-ho a l’Ajuntament de Salou, a la Direcció de l’Àrea del 
Servei d’Assistència al Ciutadà, a Gestió de Centres d’Educació, a 
Intervenció i a Nòmines. 
 
Règim de recursos: 
 
- Recurs contenciós administratiu, en el termini màxim de 2 mesos des 
de l’endemà de la notificació, davant del Jutjat Contenciós Administratiu 
de Tarragona. 
- De manera alternativa i potestativa, recurs de reposició, en el termini 
màxim d’1 mes des de l’endemà de la notificació, davant del Ple de la 
Diputació. 
 
 
4.- ASSUMPTES DICTAMINATS PER LA COMISSIÓ INFORMATIVA 
DELS SERVEIS D’ASSISTÈNCIA AL CIUTADÀ  

  
 
PUNT 4.1.- PROPOSTA D’APROVACIÓ DEL PREU PÚBLIC DE LA XV 
JORNADA DE PEDAGOGIA DE L'ART I MUSEUS. 
 
DEBAT 
 
El President passa la paraula als diputats que demanen el torn 
d'intervencions. 
 
Sr. Edgar Fernández, portaveu del grup polític CUP: 
 
“Gràcies i bon dia a tothom. 
Aquí hi trobem que hi ha descomptes pels estudiants de la URV, cosa 
que trobem bé. També hi ha descomptes per les persones que treballen 
aquí a la Diputació, cosa que és un corporativisme, que nosaltres no 
l’haguéssim fet, però ho podem trobar bé. El que passa és que hi trobem 
a faltar precisament descomptes per aquelles persones que més ho 
necessiten per una qüestió de renda. Per tant, una vegada més hi 
haurem de votar en contra.” 
 
De conformitat amb el dictamen de la Comissió informativa dels Serveis 
d'Assistència al Ciutadà, el PLE amb el resultat de votacions que 
s'indica acorda el següent:   
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Vots a favor ................ 24 dels diputats membres dels grups   

polítics CiU, PSC, ERC i C’s 
Vots en contra .................. 1 del diputat membre del grup polític 

CUP (Sr. Edgar Fernández) 
 
 
EXPOSICIÓ DE FETS  
 
1. Dins del marc del projecte pedagògic que porta a terme el Museu d’Art 
Modern d’aquesta Diputació, s’ha programat per a l’any 2018 la 
realització d’una Jornada de Pedagogia de l’Art i Museus que portaran 
per títol Museus, art i revolució educativa  conjuntament amb l’Àrea de 
la Didàctica de l’Expressió Plàstica de la Universitat Rovira i Virgili, dins 
del marc de Conveni específic de col·laboració entre la Universitat Rovira 
i Virgili i la Diputació de Tarragona , signat el 22 de gener de 2005,  que 
tindran lloc el dia 11 d’abril de 2018 en aquest Museu.  
 
2. L’objectiu d’aquesta iniciativa és  reafirmar una de les funcions 
bàsiques del museu: la seva utilització com a eina d’aprenentatge en la 
seva relació amb el món de l’ensenyament.  
 
3. Per tal de dur a terme la Jornada més amunt esmentada es presenta 
la proposta de preu públic amb  la següent tarifa que hauran d’abonar els 
participants: 
 
  3.1.Assistents en general: 16 EUR 

3.2 Es contempla una reducció del 50% per als membres de 
l’Associació de Museòlegs de Catalunya (AMC) i de la Xarxa de 
Museus d’Art de Catalunya. 
3.3. Queden exclosos de satisfer la tarifa de preu públic els 
alumnes i professors de la Universitat Rovira i Virgili, així com el 
personal de la Diputació de Tarragona. 

 
4. El pressupost de despeses de l’activitat és de 2000 EUR i té una 
previsió d’ingressos de 480 EUR que corresponen a l’aplicació de preu 
públic de 16 EUR per l’assistència de 20 participants, i l’aplicació del 
preu públic de 8 EUR de 20 participants. 
 
5. La despesa corresponent a la citada Jornada, s’acordarà per Junta de 
Govern. 
 
6. L’autorització de realització de l’activitat es tramita per decret de la 
presidència d’acord a la normativa vigent. 
 
FONAMENTS DE DRET 
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1. Llei 39/2015, d’1 d’octubre, del procediment administratiu comú de les 
administracions públiques. 
 
2. Llei 26/2010, de 3 d’agost, de règim jurídic i de procediment de les 
administracions públiques de Catalunya. 
 
3. Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases de règim local. 
 
4. Llei municipal i de règim local de Catalunya, aprovada pel Decret 
legislatiu 2/2003, de 28  d'abril. 
 
5. Reial decret legislatiu 2/2004, Text refós de la llei reguladora de les 
hisendes locals. 
 
6. Reglament d'obres, activitats i serveis dels ens locals aprovat pel 
Decret 179/1995, de 13 de juny. 
 
7. Bases d'execució del Pressupost de la Diputació de Tarragona 
vigents. 
 
8. Ordenança fiscal reguladora dels preus públics de la Diputació de 
Tarragona vigents.  
 
 
En conseqüència, S’ACORDA: 
 
Primer.- Aprovar el preu públic per l’assistència a la Jornada de 
Pedagogia de l’Art i Museus que portaran per títol Museus, art i 
revolució educativa que tindrà lloc el dia 11 d’abril de 2018, al Museu 
més amunt esmentat, amb les següents tarifes: 
 

1.1.Assistents en general: 16 EUR 
1.2 Es contempla una reducció del 50% per als membres de 
l’Associació de Museòlegs de Catalunya (AMC) i de la Xarxa de 
Museus d’Art de Catalunya. 
1.3. Queden exclosos de satisfer la tarifa de preu públic els 
alumnes i professors de la Universitat Rovira i Virgili, així com el 
personal de la Diputació de Tarragona. 
 

Aquests imports s’han fixat tenint en compte el preu de les activitats 
formatives de la Diputació de Tarragona aprovat a les Ordenances 
fiscals vigents.  
 
Aquests imports no seran reintegrables, excepte en aplicació de l’article 
6.2 de l’Ordenança reguladora dels preus públics de la Diputació de 
Tarragona vigent (BOPT núm. 239, de 14.12.2017), que estableix que 
“quan per causes no imputables a qui està obligat al pagament del preu, 
el servei o l’activitat no es presti o desenvolupi, es procedirà a la 
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devolució de l’import  corresponent”, que es correspon amb l’article 26.3 
del RDL 2/2004, de 5 de març, que aprova el Text refós de la Llei 
reguladora de les hisendes locals. 
 
El grau de cobertura global d’aquest preu públic en relació al cost total de 
l'activitat és del 24 %, per sota del que estableix l'article 44.1. Aquest preu 
públic s'estableix en aplicació de l’apartat 2 de l’article 44 de la Llei 
reguladora de les hisendes locals, que preveu que “per raons socials, 
benèfiques, culturals o d’interès públic es poden fixar preus públics per 
sota del cost del servei”.  
 
Segon.- Publicar aquest acord al BOP de Tarragona. 
 
Tercer.- Comunicar-ho a la Intervenció General i a Patrimoni. 
Règim de recursos: 

- Recurs de reposició en el termini màxim d’1 mes des de 
l’endemà de  la publicació, davant el Ple de la Diputació. 

 
 
5.- ASSUMPTES DICTAMINATS PER LA COMISSIÓ INFORMATIVA 
DELS SERVEIS D'ASSISTÈNCIA AL TERRITORI  

 
 
PUNT 5.1.- PROPOSTA D’APROVACIÓ DEFINITIVA DEL PROJECTE 
DE CONDICIONAMENT DE LA CARRETERA TV-2401 DE LA BISBAL 
DEL PENEDÈS A LA C-51, TRAM: LA JONCOSA DEL MONTMELL – 
MIRADOR DEL PENEDÈS, AMB UN PRESSUPOST D’EXECUCIÓ PER 
CONTRACTA D’1.797.428,79 EUROS, INICI DE L'EXPEDIENT 
D'EXPROPIACIÓ FORÇOSA I APROVACIÓ INICIAL DE LA RELACIÓ 
DE BÉNS I DRETS AFECTATS.  
 
De conformitat amb el dictamen de la Comissió informativa dels Serveis 
d'Assistència al Territori, el PLE per unanimitat ACORDA: 
 
EXPOSICIÓ DE FETS 
 

1. Mitjançant acord del Ple ordinari de la Diputació de Tarragona de 27 
d’octubre de 2017 es va aprovar inicialment el Projecte de 
condicionament de la carretera TV-2401 de la Bisbal del Penedès a la C-
51, tram : la Joncosa del Montmell – Mirador del Penedès, amb un 
pressupost d'execució per contracta d’1.797.428,79 euros.  
2. En compliment del que disposa l’article 235.2 del text refós de la Llei 
municipal i de règim local de Catalunya, aprovat pel Decret Legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril, el projecte ha estat sotmès a informació pública, 
mitjançant anunci en el BOP, núm. 218, de 13 de novembre de 2017, 
sense que s’hagin presentat al·legacions. 
3. S’ha sol·licitat informe a l'Ajuntament del Montmell per afectar les 
obres el nucli de la Joncosa del Montmell  i autorització administrativa a 
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l’Agència Catalana de l’Aigua per afectar el projecte tres cursos fluvials 
irregulars, amb la construcció de sengles obres de drenatge. 
4. Amb data 22 de novembre de 2017 la Junta de Govern Local de 
l’Ajuntament del Montmell acorda informar favorablement el projecte. 
5. Amb data 24 de gener de 2018  s’ha rebut la resolució de l’Agència 
Catalana de l’Aigua en què autoritzen les obres sol·licitades amb un 
seguit de condicions particulars i generals que consten en l’expedient. 
6. Amb data 2 de febrer de 2018 el Servei d’Assistència al Territori 
informa que no hi ha cap inconvenient a acceptar les condicions 
particulars i generals exigides en l’autorització emesa per l’Agència 
Catalana de l’Aigua. 
 
FONAMENTS DE DRET 
 
1. Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local.  
2. Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el text refós 

de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
3. Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament 

d’obres, activitats i serveis dels ens locals de Catalunya.  
4. RDL 3/2011, de 14 de novembre, pel qual s’aprova el text refós de la 

Llei de contractes del sector públic. 
5. Llei de 16 de desembre de 1954, sobre expropiació forçosa i  Decret 

de 26 d’abril de 1957, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei sobre 
expropiació forçosa. 

6. Altres aspectes sobre procediment: Llei 39/2015, d’1 d’octubre, del 
procediment administratiu comú de les administracions públiques, la 
Llei 40/2015, d’1 d’octubre, de règim jurídic del sector públic, la Llei 
26/2010, de 3 d’agost, de règim jurídic i de procediment de les 
administracions públiques, Reial Decret 2568/1986, de 28 de 
novembre, pel qual s’aprova el Reglament d’organització, 
funcionament i règim jurídic del ens locals i altres disposicions 
concordants. 

7. Altres aspectes tècnics: Decret legislatiu 2/2009, de 25 d’agost, pel 
qual s’aprova el text refós de la Llei de carreteres, Decret  293/2003, 
de 18 de novembre, pel qual s’aprova el Reglament general de 
carreteres i la normativa que consta en el projecte. 

 
En conseqüència, S’ACORDA: 
 
1. Acceptar les consideracions i condicions exigides per l'Agència 

Catalana de l'Aigua. 
2. Aprovar definitivament el Projecte de condicionament de la carretera 

TV-2401, de la Bisbal del Penedès a la C-51, tram : la Joncosa del 
Montmell – Mirador del Penedès, amb un pressupost d'execució per 
contracta de d’1.797.428,79 euros i que consta de Memòria i 
Annexos, Plànols, Plec de condicions facultatives i Pressupost, per tal 
que es pugui efectuar la contractació de les obres. 
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3. Notificar el contingut de la resolució a l'Agència Catalana de l'Aigua i 
a l’Ajuntament del Montmell.  

4. Iniciar l’expedient d’expropiació forçosa dels béns i drets afectats, tota 
vegada que l’anterior aprovació del Projecte porta implícita la 
declaració d’utilitat pública i la necessitat d’ocupació. 

5. Aprovar inicialment la relació de béns i drets afectats, amb expressió 
dels propietaris i demés circumstàncies i exposar-la al públic pel 
termini reglamentari. 

 
Contra l’apartat 2 d’aquest acord es poden interposar els recursos 
següents: 
 

- Recurs contenciós administratiu, en el termini màxim de 2 mesos 
des de l’endemà de la notificació, davant del Jutjat Contenciós 
Administratiu de Tarragona. 

- De manera alternativa i potestativa, recurs de reposició, en el 
termini màxim d’1 mes des de l’endemà de la notificació davant 
del Ple de la Diputació. 

 
 
PUNT 5.2.- PROPOSTA D’APROVACIÓ DEL CONVENI DE 
COL·LABORACIÓ ENTRE LA DIPUTACIÓ DE TARRAGONA I 
L’AJUNTAMENT DE TARRAGONA PER AL TRASPÀS DE DIVERSOS 
TRAMS DE LES CARRETERES  TP-2031, TP-2031A I TV-2038. 

 
De conformitat amb el dictamen de la Comissió informativa dels Serveis 
d'Assistència al Territori, el PLE per unanimitat ACORDA: 
 
EXPOSICIÓ DE FETS 
 

1. La Diputació de Tarragona és titular de les carreteres TP-2031, TP-
2031a i TV-2038. Aquestes carreteres tenen un trànsit 
majoritàriament urbà 

 
2. Tant l’Ajuntament de Tarragona com la Diputació de Tarragona estan 

interessats que els trams que tot seguit es descriuen passin a formar 
part del viari municipal. 

 
Tram 1: carretera TV-2038, accés a la Platja Llarga, des del PK  
0+000 al PK 0+391 
 
Tram 2: carretera TP-2031a, Rodolat del Moro, que servei actualment 
d’accés a la Urbanització Sant Jordi de Tarragona, des del PK 0+030 
al PK 0+527. 
 
Tram 3: carretera TP-2031, de Tarragona  a la C-51, comprès entre 
l’origen, C/ Rovira i Virgili de Tarragona i la 1a rotonda, des del PK 
0+000 al PK 1+075.  
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Tram 4: carretera TP-2031a, travessera del Barri de Sant Pere i Sant 
Pau de Tarragona, des del PK 0+006 al PK 1+093. 
 

3. L’Ajuntament de Tarragona, per tal d’acceptar els trams demana que 
prèviament s’hi efectuïn les següents obres: 

 
Tram 1. - Arranjar una zona per al pas de vianants per facilitar una 
convivència segura del trànsit de vehicles i vianants a la carretera         
TV-2038 i dotar d’enllumenat el tram esmentat. 
 
Tram 2. - Executar la formació i formigonat de cunetes transitables a 
la carretera TP-2031, Rodolat del Moro.   
 
Tram 3 - Reposar una rasa en el tram on s’ha construït el semàfor a 
l’accés al camí de Viladegats. Reparar 50 m d’asfalt experimental de 
color vermell a la carretera TP-2031, just a l'arribada a la rotonda de 
la  carretera TP-2031a, travessera del Barri de Sant Pere i Sant Pau. 
 
Tram 4 - Reforçar el ferm al tram de la carretera TP-2031a, 
travessera de Sant Pere i Sant Pau. 

 

4. Per tal de fer efectives les obligacions que ambdues parts volen 
contreure s’ha redactat el Conveni de col·laboració entre la Diputació 
de Tarragona i l’Ajuntament de Tarragona per al traspàs de diversos 
trams de les carreteres TP-2031, TP-2031a i TV-2038. En aquest 
conveni  la Diputació es compromet a efectuar les obres que sol·licita 
l’Ajuntament de Tarragona i aqueixa Corporació a assumir el traspàs 
del trams. 

 
5. Les administracions públiques de Catalunya poden subscriure 

convenis i protocols amb altres administracions públiques i amb els 
organismes i entitats públiques dependents o vinculats a aquestes, 
en l’àmbit de les competències respectives i per a la consecució de 
finalitats d’interès comú. 

 
6. El Servei d’Assistència al Territori preveu el següent cost per efectuar 

les obres sol·licitades: El cost aproximat de les actuacions 
proposades i que hauria d’efectuar la Diputació és el següent: 

 
- Tram 1 . Carretera TV-2038 (accés a la Platja Llarga): 60.000 €. 
- Tram 2.  Carretera TP-2031 (Rodolat del Moro): 50.000 €. 
- Tram 3.  Carretera TP-2031a (Tram del cementiri): 10.000 €. 
- Tram 4. Carretera TP-2031a (Travessera St. Pere i St. Pau): 
225.000 €. 
Les obres es consideren adequades per part del Servei d’Assistència 
al Territori amb la finalitat de lliurar els trams a l’Ajuntament en un 
estat òptim de conservació.  
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7. Amb data 25 de gener de 2018 el Consell Plenari de l’Ajuntament de 
Tarragona ha acordat aprovar el Conveni de col·laboració entre la 
Diputació de Tarragona i l’Ajuntament de Tarragona per al traspàs de 
diversos trams de les carreteres TP-2031, TP-2031a i TV-2038. 

 
8.  Amb data 2 de febrer de 2018 s’ha sol·licitat informes sobre el 

Conveni a Secretaria General, la Secció de Patrimoni i Intervenció de 
Fons de la Diputació. 

 
9. Amb data 7 de febrer de 2018 Secretaria General emet informe 

favorable sobre l’aprovació del conveni amb el suggeriments 
d’incorporar, si escau, el règim de modificació del conveni i 
l’establiment de responsabilitats per la seva gestió.  

 
10.  Amb data 8 de febrer de 2018 la Unitat de Patrimoni emet informe 

favorable sobre el contingut del conveni. 
 
11.  Així mateix amb data 12 de febrer de 2018, Intervenció de Fons emet 

informe favorable a l’expedient de l’esmentat conveni, amb les 
recomanacions previstes per Secretaria General i hi afegeix la 
incorporació de mesures a adoptar, si escau, en cas d’incompliment 
de compromisos. 

 
12.  Quant als suggeriments de Secretaria General i Intervenció de Fons, 

el Servei d’Assistència al Territori entén que, tot i no constar com a 
clàusules específiques en el  conveni, es poden inferir de les 
clàusules cinquena, sisena, setena i vuitena del mateix conveni. 

 
FONAMENTS DE DRET 
 
1. L’article 6.2 del Text refós de la Llei de carreteres,(en endavant 

TRLC), aprovat pel Decret legislatiu 2/2009, de 25 d’agost, atribueix 
la titularitat de la xarxa viària local a les diputacions i la Disposició 
addicional 1a del mateix Text refós, estableix que les competències 
que aquesta Llei atribueix a l’Administració de la Generalitat 
corresponen també a les altres administracions públiques que són 
titulars de carreteres de Catalunya no reservades a la titularitat de 
l’Estat, i als òrgans competents d’aquestes, inclòs l’exercici de la 
potestat sancionadora. 

 
2. L'article 48 del TRLC, estableix que les carreteres o els trams 

concrets que passin a integrar-se a la xarxa viària municipal es poden 
traspassar als ajuntaments respectius,  si hi ha acord entre les 
administracions cedent i cessionària. 

 
3. L'article 172.2 del Reglament general de carreteres (en endavant 

RGC), aprovat pel Decret legislatiu 293/2003, de 18 de novembre, 
estableix que tenen condició de xarxa viària municipal les carreteres 
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que tinguin un trànsit majoritàriament urbà. En l’article 173.3 
s'estableix la possibilitat de fer efectiu el traspàs mitjançant la 
subscripció d'un conveni 

 
4. L’article 173.4 del RGC, indica que en la resolució del traspàs s’ha de 

fer constar la descripció dels orígens i finals, longitud real i superfície 
dels trams que se cedeixen, i altres circumstàncies que contribueixen 
a una millor identificació. 

 
5. El títol competencial de la Diputació de Tarragona que habilita per a 

l’aprovació d’aquest conveni de col·laboració interadministrativa és el 
previst a l’article 36.1 apartat d) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
reguladora de les bases de règim local. 

 
6. L’òrgan competent per a l’aprovació del conveni és el ple de la 

Diputació, en virtut de la disposició addicional primera del TRLC, en 
relació amb els articles 91 i 92 del Text refós de la Llei Municipal i de 
règim local de Catalunya, aprovada pel Decret legislatiu  2/2003, de 
28 d’abril, i els articles 31, 33.2 lletres c), d) i g) i 36.1 de la Llei 
7/1985 de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local. 

 
7. El aspectes sobre procediment es regularan de conformitat amb els 

textos legals següents: Llei 39/2015, d’1 d’octubre, del procediment 
administratiu  

 
comú de les administracions públiques, la Llei 40/2015, d’1 d’octubre, 
de règim jurídic del sector públic, la Llei 26/2010, de 3 d’agost, de 
règim jurídic i de procediment de les administracions públiques i 
altres disposicions concordants 

 
Per tot això, S’ACORDA: 
 
1. Aprovar el Conveni de col·laboració entre la Diputació de Tarragona i 
l’Ajuntament de Tarragona per al traspàs de diversos trams de les 
carreteres TP-2031, TP-2031a i TV-2038. 
 
Concretament la Diputació de Tarragona cedeix a l’Ajuntament de 
Tarragona els trams següents: 
 

Tram 1: carretera TV-2038, accés a la Platja Llarga, des del PK  
0+000 al PK 0+391 
 
Tram 2: carretera TP-2031a, Rodolat del Moro, que servei actualment 
d’accés a la Urbanització Sant Jordi de Tarragona, des del PK 0+030 
al PK 0+527. 
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Tram 3: carretera TP-2031, de Tarragona  a la C-51, comprès entre 
l’origen, C/ Rovira i Virgili de Tarragona i la 1a rotonda, des del PK 
0+000 al PK 1+075.  
 
Tram 4: carretera TP-2031a, travessera del Barri de Sant Pere i Sant 
Pau de Tarragona, des del PK 0+006 al PK 1+093. 
 

Una vegada s’hagin executat les obres següents per part de la Diputació 
de Tarragona: 

 
Tram 1. - Arranjar una zona per al pas de vianants per facilitar una 
convivència segura del trànsit de vehicles i vianants a la carretera         
TV-2038 i dotar d’enllumenat el tram esmentat. 
 
Tram 2. - Executar la formació i formigonat de cunetes transitables a 
la carretera TP-2031, Rodolat del Moro.   
 
Tram 3 - Reposar una rasa en el tram on s’ha construït el semàfor a 
l’accés al camí de Viladegats. Reparar 50 m d’asfalt experimental de 
color vermell a la carretera TP-2031, just a l'arribada a la rotonda de 
la  carretera TP-2031a, travessera del Barri de Sant Pere i Sant Pau. 
 
Tram 4 - Reforçar el ferm al tram de la carretera TP-2031a, 
travessera de Sant Pere i Sant Pau. 

 
2. Donar trasllat d’aquest acord a l’Ajuntament de Tarragona. 
 
3. Facultar el senyor President per adoptar les mesures que calguin per 
al compliment del present acord i signatura del Conveni. 
 
 
Regim de recursos: 
 
Contra aquest acord que posa fi a la via administrativa pot interposar-se 
recurs contenciós administratiu davant el Jutjat contenciós administratiu 
de Tarragona en el termini de 2 mesos a comptar de l’endemà de la 
notificació. 
 
Alternativament i de forma potestativa, es pot interposar recurs de 
reposició davant del mateix òrgan que l’ha dictat en el termini d’un mes a 
comptar de l’endemà de la seva notificació. 
 
 
PUNT 5.3.- PROPOSTA D’ESMENA D’ERROR MATERIAL DETECTAT 
EN L’ACORD D’ESTABLIMENT DEL PREU PÚBLIC PER 
L’ASSISTÈNCIA EN TREBALLS DE REPARACIÓ DE PAVIMENTS I 
SEGA DE CAMINS MUNICIPALS PAVIMENTATS DELS MUNICIPIS DE 
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TARRAGONA, APROVAT EN LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE 
DATA 26 DE GENER DE 2018. 

 
De conformitat amb el dictamen de la Comissió informativa dels Serveis 
d'Assistència al Territori, el PLE per unanimitat ACORDA: 
 

EXPOSICIÓ DE FETS 
 
1.  Amb data 26 de gener de 2018 es va aprovar per acord del Ple de la 
Diputació de Tarragona el Preu públic per l’assistència en treballs de 
reparació de paviments i sega de camins municipals pavimentats dels 
municipis de Tarragona. 
 
2.  Amb data  9 de febrer de 2018 es va publicar l’anunci en el Butlletí 
Oficial de la Província de Tarragona núm. 29. 
 
3. S’ha detectat un error material en el text de l’acord, que s’ha repetit 
tant en la part expositiva Fets, concretament en l’apartat 9 .- Liquidació 
del cost de la prestació de l’assistència, com en la part resolutiva, en el 
punt Primer, apartat : Liquidació del cost de la prestació de l’assistència: 
 
on diu:  
“... Es preveu un nombre màxim, per a cada ajuntament i any, de 30  
actuacions de 5 dies de durada/actuació durant l’any. Si el nombre 
d’actuacions sol·licitades fos inferior es podrien realitzar actuacions de 
més de 5 dies” 
 
ha de dir:  
“.... Es destina un màxim de 5 dies de treball dels equips assignats  per a 
cada municipi, per tal de garantir el màxim repartiment territorial de 
l’assistència. 
Es preveu un nombre màxim de 30 d’actuacions de 5 dies de 
durada/actuació durant l’any. Si el nombre d’actuacions sol·licitades fos 
inferior es podrien realitzar actuacions de més de 5 dies”. 
 
FONAMENTS DE DRET 
 
1.  L’article 109.2 de llei 39/2015, d’1 d’octubre, del procediment 
administratiu comú de les administracions públiques, estableix que les 
administracions públiques poden rectificar en qualsevol moment,  d’ofici 
o a instància dels interessats, els errors materials, de fet o aritmètics 
existents en els seus actes. 
 
En conseqüència, S’ACORDA: 
 
1. Esmenar l ’error material detectat en l’acord del Ple de la 

Diputació de Tarragona de 26 de gener de 2018, que 
aprova el Preu públic per l’assistència en treballs de reparació de 
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paviments i sega de camins municipals pavimentats dels municipis de 
Tarragona, següent: 

 
En la part expositiva Fets, apartat 9 .- Liquidació del cost de la 
prestació de l’assistència, i en la part resolutiva, punt Primer, apartat 
Liquidació del cost de la prestació de l’assistència: 
 
on diu:  
“... Es preveu un nombre màxim, per a cada ajuntament i any, de 30  
actuacions de 5 dies de durada/actuació durant l’any. Si el nombre 
d’actuacions sol·licitades fos inferior es podrien realitzar actuacions 
de més de 5 dies.” 
 
ha de dir:  
“.... Es destina un màxim de 5 dies de treball dels equips assignats  
per a cada municipi, per tal de garantir el màxim repartiment territorial 
de l’assistència. 
Es preveu un nombre màxim de 30 d’actuacions de 5 dies de 
durada/actuació durant l’any. Si el nombre d’actuacions sol·licitades 
fos inferior es podrien realitzar actuacions de més de 5 dies.”. 

 
2. Publicar aquesta esmena en el Butlletí Oficial de la 

Província. 
 
Regim de recursos: 
 
Acte de tràmit no susceptible de ser recorregut per ser un acte de tràmit 
no qualificat. 
 

 

6.- ASSUMPTES DICTAMINATS PER LA COMISSIÓ INFORMATIVA 
DE SERVEIS GENERALS, CONTRACTACIÓ I EXPROPIACIONS 
 
PUNT 6.1.- PROPOSTA D’ADJUDICACIÓ DEL CONTRACTE DE 
SUBMINISTRAMENT DE CARTELLS D’OBRES ANUNCIADORS DEL 
PLA D’ACCIÓ MUNICIPAL (PAM) DE L’ANUALITAT 2017 DE LA 
DIPUTACIÓ DE TARRAGONA. 
 

DEBAT 
 
El President passa la paraula als diputats que demanen el torn 
d'intervencions. 
 
Sr. Edgar Fernández, portaveu del grup polític CUP: 
 
“Gràcies. 110.000 euros creiem que són molts diners. Segurament hi 
podríem trobar opcions molt més econòmiques i que es poguessin 
utilitzar molt més temps, canviant les dates i fer-ho molt més senzill. I 
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encara més quan hi ha molts ajuntaments que reben poc més de la 
meitat d’aquests diners anualment.” 
 
 
De conformitat amb el dictamen de la Comissió informativa de Serveis 
Generals, Contractació i Expropiacions, el PLE amb el resultat de 
votacions que s'indica acorda el següent:   
 
 

Vots a favor ................ 24 dels diputats membres dels grups   
polítics CiU, PSC, ERC i C’s 

Vots en contra .................. 1 del diputat membre del grup polític 
CUP (Sr. Edgar Fernández) 

 
FETS 

 
1. Per acord de Ple de data 6 d'octubre de 2017 es va aprovar 
l’expedient de contractació del subministrament de cartells d’obres 
anunciadors del Pla d’Acció Municipal de l’anualitat 2017 (PAM) de la 
Diputació de Tarragona, amb un pressupost màxim de licitació de 
90.909,09 euros (IVA exclòs). 
 
2. Efectuats els corresponents tràmits licitatoris del procediment obert, la 
Mesa de Contractació, en data 10 de novembre de 2017, va comprovar 
que la documentació administrativa aportada pels cinc licitadors 
presentats era correcta i va acordar admetre'ls. Els licitadors són els 
següents: 
 
Plica núm. Licitador 

1   TEVASEÑAL, SA 

2   PROSEÑAL, SLU 

3   SEÑALIZACIONES ORTEGA, SL 

4   LACROIX SEÑALIZACIÓN, SA 

5   SEÑALIZACIONES VILLAR, SA 

 
 
3. A continuació, en acte públic, es va procedir a l'obertura del sobre B 
corresponent a la documentació tècnica i proposició econòmica. El 
resultat de l'obertura dels sobres B va ser el següent: 
 
 

Núm. 
Ordre 

L   I   C   I   T   A   D   O   R 

 
Sobre B:  
1. Oferta econòmica (IVA exclòs) 
Preus unitaris màxims: 
Cartell 326,44 € 
Lamel·la 144,63 € 



 32

 
1 

 
TEVASEÑAL, SA 

  
Cartell: 192,60 €  
Lamel·la: 85,33 €  

 
2 

 
PROSEÑAL SLU 

  
Cartell: 214,00 € 
Lamel·la: 99,00 € 

 
3 

 
SEÑALIZACIONES ORTEGA, SL 

  
Cartell: 202,64 € 
Lamel·la: 49,46 € 

 
4 

 
LACROIX  SEÑALIZACIÓN, SA 

 
Cartell: 173,12 € 
Lamel·la: 26,43 € 

 
5 

 
SEÑALIZACIONES VILLAR, SA 

 
Cartell: 295,00 € 
Lamel·la: 99,00 € 

 
El resultat es va publicar al Perfil de contractant en data 15/11/2017. 
 
4. En data 23/11/2017, la responsable del contracte i de la Unitat 
d’Actuacions Integrals al Territori i Cooperació, va informar que d’acord 
amb el que preveu l'apartat cinquè de la clàusula setzena del Plec de 
clàusules administratives particulars, l’oferta econòmica presentada per 
l'empresa LACROIX SEÑALIZACIÓN, SA (plica núm. 5), es podria 
considerar anormal o desproporcionada, per la qual cosa se’l va requerir 
perquè la justifiqués. 
 
5. Dins el termini establert en el requeriment, l’empresa esmentada va 
presentar la documentació justificativa de la seva oferta a la Unitat de 
Contractació, Aprovisionaments i Expropiacions que la va trametre a la 
unitat promotora del contracte per a la seva valoració. 
 
6.  En data 18/12/2017 la responsable del contracte informa el següent 
sobre la justificació de l'oferta per part de l'empresa  LACROIX 
SEÑALIZACIÓN, SA, i sobre la valoració de les ofertes acceptades: 
 
«.. 

5. En data 11 de desembre de 2017, aquesta Unitat gestora sol·licita 
assistència  al Servei d'Assistència al Territori (SAT), com a àrea 
especialista en la matèria, per tal que emeti informe tècnic sobre la 
justificació presentada per Lacroix Señalizacón SA. 
  
6. En data 18 de desembre de 2017, el cap del SAT emet informe en el 
qual considera insuficient la justificació presentada per l'empresa, atès 
que no fa una justificació econòmica dels preus unitaris de mà d'obra, 
maquinària i materials, ni detalla explícitament els rendiments per assolir 
els preus unitaris ofertats. A més, tampoc presenta les ofertes dels 
proveïdors de materials, les taules salarials del cost de la mà d'obra, etc. 
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 7. Vist l'informe emès pel cap del SAT, es considera que l'oferta de 
Lacroix Señalización SA no pot ser valorada per justificació insuficient i es 
proposa no acceptar-la i excloure-la del quadre de valoració de les 
ofertes. 
  
8. Correspon ara elaborar informe de valoració definitiva de les ofertes 
econòmiques presentades, de conformitat amb la clàusula 10 del Plec de 
prescripcions tècniques que regeix el contracte de referència, la qual 
estableix la valoració econòmica com a únic criteri per determinar l'oferta 
més avantatjosa. S'haurà d'assignar 10 punts a l'oferta més avantatjosa 
econòmicament (suma dels preus A «cartell» + B «lamel·la») i a la resta 
s'aplicarà el criteri de proporcionalitat de conformitat amb la següent 
fórmula: 

  
Import de l'oferta més baixa de les presentades (preu A + B)   x 10 punts 

__________________________ 
 Import de l’oferta a valorar (preu A + B) 

   
En aplicació del descrit, es pot efectuar el resum següent: 
  

EMPRESA 
OFERTA ECONÒMICA 

SENSE IVA 
PUNTUACIÓ 

SEÑALIZACIONES VILLAR, SA 394 6,40 

PROSEÑAL, SA 313 8,05 

TEVASEÑAL, SA 277,93 9,07 

SEÑALIZACIONES ORTEGA, SL 252,1 10 

 
En conseqüència,  
  
 Informo: 
  
1. Que la justificació dels valors anormals o desproporcionats, presentada 
per l'empresa Lacroix Señalización SA, de la seva oferta per al 
subministrament de cartells d'obres anunciadors del Pla d'Acció Municipal 
(PAM), exp. 80004330008-2017-0006080, es considera insuficient i, per 
tant,  es proposa no acceptar-la i excloure-la del quadre de valoració de 
les ofertes. 
  
2. Que en aplicació de l'establert a la clàusula 10a del Plec de 
prescripcions tècniques del contracte, l'oferta presentada per l'empresa 
Señalizaciones Ortega, SL és la que ha obtingut major puntuació (10 
punts).» 

 
Aquest informe s'ha publicat de forma íntegra al Perfil del contractant de 
la Diputació de Tarragona en data 22/12/2017 i amb ell ens remetem. 
 
7.  En data 20 de desembre de 2017 la Mesa de Contractació va assumir 
l'esmentat informe de data 18/12/2017 i va acordar proposar a l’òrgan de 
contractació el següent: 
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- Excloure de la licitació a l'empresa LACROIX  SEÑALIZACIÓN, SA, per 
no haver justificat suficientment la seva oferta; 
 
- Adjudicar el contracte del subministrament de cartells d’obres 
anunciadors del Pla d’Acció Municipal de l’anualitat 2017 (PAM) de la 
Diputació de Tarragona, a l'empresa SEÑALIZACIONES ORTEGA, SL 
(NIF B11448420) per un import màxim  de 90.909,09 euros (IVA exclòs), 
i pels preus unitaris ofertats per l'empresa, per resultar ser l'oferta 
econòmicament més avantatjosa, prèvia acreditació del compliment del 
requeriment a què es refereix a l’article 151.2 del Text refós de la Llei de 
contractes del sector públic.  
 
- Establir el següent ordre de classificació de les ofertes a efectes del 
que estableix l'article 151.2: 
 

Núm. ordre Empresa Puntuació total 

1 SEÑALIZACIONES ORTEGA, SL 10 
2 TEVASEÑAL, SA 9,07 
3 PROSEÑAL, SA 8,05 
4 SEÑALIZACIONES VILLAR, SA 6,4 

 

8. En data 28 de desembre de 2017 l'empresa SEÑALIZACIONES 
ORTEGA, SL (NIF B11448420), ha aportat la justificació d'haver 
constituït la garantia definitiva per un import de 4,545,45 euros (carta de 
pagament 2017001264) i la resta de documentació que se li va requerir. 
 
9. En data 22 de gener de 2018 la Intervenció General emet informe 
favorable condicionat de fiscalització limitada prèvia a l’adjudicació, en el 
que fa constar que la despesa a càrrec de l’aplicació pressupostària 
2018-1010-920-22602 – op. 2018000380-A, 2018-1010-920-22602 – op. 
2017037725-A, 2019-1010-920-22602 – op. 2017040147-A, 2020-1010-
920-22602 – op. 2017040149-A, 2021-1010-920-22602 – op. 
2017040151-A i 2022-1010-920-22602 – op. 2018000520-A resta 
subordinat al crèdit que per a l’exercici 2019, 2020, 2021 i 2022 
s’autoritzi en els respectius pressupostos. 
 
FONAMENTS DE DRET 
 
1. Els articles 151 i 156 del Text refós de la Llei de contractes del sector 
públic, aprovat per RDL 3/2011, de 14 de novembre (en endavant 
TRLCSP), estableixen la classificació de les ofertes, l’adjudicació, la 
notificació de l’adjudicació i la formalització del contracte. 
2. D’acord amb el que disposa l’article 174.1 del Text refós de la Llei 
reguladora de les hisendes locals aprovat pel Reial decret legislatiu 
2/2004, de 5 de març, l’autorització i el compromís de les despeses de 
caràcter plurianual es subordinaran al crèdit que per a cada exercici es 
consigni en els respectius pressupostos. 
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3. D’acord amb la disposició addicional segona apartat 1 del TRLCSP, 
l’òrgan competent per a l’adjudicació d’aquest contracte és el Ple de la 
Diputació de Tarragona. 
 
 
En conseqüència, S’ACORDA: 
 
Primer. Declarar vàlids els actes licitatoris del contracte esmentat i 
assumir la proposta efectuada per la Mesa de Contractació en la sessió 
del dia 20 de desembre de 2017. 
 
Segon. Excloure de la licitació a l'empresa LACROIX  SEÑALIZACIÓN, 
SA, per no haver justificat suficientment la seva oferta. 
 
Tercer. Adjudicar el contracte del subministrament de cartells d’obres 
anunciadors del Pla d’Acció Municipal de l’anualitat 2017 (PAM) de la 
Diputació de Tarragona a l’empresa SEÑALIZACIONES ORTEGA, SL, 
per l'import màxim d'adjudicació de CENT DEU MIL EUROS (110.000,00 
euros), IVA inclòs, i pels preus unitaris ofertats per l'empresa, amb el 
desglossament següent: 
 
Preu sense IVA 90.909,09 € 

IVA 21% 19,090,91 € 

Preu del contracte 110.000,00 € 

 

Quart. Aprovar la despesa d’aquest contracte amb càrrec a les 
aplicacions pressupostàries 2018-1010-920-22602 – op. 2018000380-A, 
2018-1010-920-22602 – op. 2017037725-A, 2019-1010-920-22602 – op. 
2017040147-A, 2020-1010-920-22602 – op. 2017040149-A, 2021-1010-
920-22602 – op. 2017040151-A i 2022-1010-920-22602 – op. 
2018000520-A de la Diputació, subordinat als crèdits que es consignin 
en els corresponents pressupostos.  
 
Cinquè. Establir el següent ordre de classificació de les ofertes 
presentades a aquesta licitació: 
 
Núm. ordre Empresa Puntuació total 

1 SEÑALIZACIONES ORTEGA, SL 10 
2 TEVASEÑAL, SA 9,07 
3 PROSEÑAL, SA 8,05 
4 SEÑALIZACIONES VILLAR, SA 6,40 

 

Sisè. Notificar aquesta resolució als licitadors. 
 
Setè. Emplaçar a l’adjudicatari perquè concorri a la signatura de 
formalització del contracte administratiu corresponent en el termini 
màxim de 15 dies hàbils, a comptar des de l’endemà de la recepció de la 
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notificació de l’adjudicació. En el cas que no compleixi l’esmentat 
requeriment s’estarà al que disposa l’article 156 del TRLCSP. 
 
Vuitè. Comunicar-ho a la Intervenció General, a l'Àrea del Servei 
d’Assistència Municipal i publicar-ho en el Perfil de contractant d'aquesta 
Diputació. 
                                      
Règim de recursos: 
 
- Recurs contenciós administratiu, davant del Jutjat Contenciós 

Administratiu de Tarragona, en el termini de dos mesos a comptar 
des de l’endemà de la recepció de la notificació. 

 
- De manera alternativa i potestativa, recurs de reposició, en el termini 

màxim d’un mes des del dia següent al de la recepció de la 
notificació, davant del Ple de la Diputació. 

 
PUNT 6.2.- DACIÓ DE COMPTE DE L’ELEVACIÓ A DEFINITIU DE 
L’ACORD D’APROVACIÓ INICIAL DE LA DESAFECTACIÓ DEL LOCAL 
NÚMERO 8, DE LA RAMBLA DEL PRESIDENT LLUÍS COMPANYS, 12, 
BAIXOS, DE TARRAGONA. 

De conformitat amb el dictamen de la Comissió informativa de Serveis 
Generals, Contractació i Expropiacions, el PLE queda assabentat del 
següent:   
 
El Ple de la Diputació de Tarragona, en sessió ordinària del dia 27 
d’octubre de 2017, ha aprovat inicialment la desafectació del local 
número 8 de la Rambla del President Lluís Companys,12, baixos, de 
Tarragona. 
 
De conformitat amb el que estableix l’article 20.2 del Reglament de 
patrimoni dels ens locals, aprovat pel Decret 336/1988, de 17 d’octubre 
de 1988, el 30 de novembre de 2017 es publica, amb número 231, 
l’anunci corresponent al Butlletí Oficial de la Província de Tarragona 
(BOPT). 
 
Transcorregut el termini d’exposició pública, el 8 de gener de 2018, 
Secretaria General informa que no s’han presentat reclamacions ni 
al·legacions, fet que eleva a definitiu aquest acord d’aprovació inicial. 
 
 
7.- ASSUMPTES DICTAMINATS PER LA COMISSIÓ INFORMATIVA 
D’HISENDA I ECONOMIA      
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PUNT 7.1.- DACIÓ DE COMPTE DE L’INFORME TRIMESTRAL SOBRE 
EL COMPLIMENT DELS TERMINIS PER AL PAGAMENT DE LES 
OBLIGACIONS D’ACORD AMB LA LLEI 15/2010, DE 5 DE JULIOL, DE 
MODIFICACIÓ DE LA LLEI 3/2004, DE 29 DE DESEMBRE, PER LA 
QUAL S’ESTABLEIXEN MESURES DE LLUITA CONTRA LA 
MOROSITAT EN LES OPERACIONS COMERCIALS. 
 
De conformitat amb el dictamen de la Comissió informativa d'Hisenda i 
Economia, el PLE queda assabentat del següent: 

 
“El president de la Comissió dóna compte de l’informe trimestral a 31 de 
desembre de 2017 relatiu al compliment dels terminis per al pagament 
de les obligacions d’acord amb la Llei 15/2010, de 5 de juliol, de 
modificació de la Llei 3/2004, de 29 de desembre, per la qual 
s’estableixen mesures de lluita contra la morositat en les operacions 
comercials, que és com segueix: 
 

“D’acord amb l’informe del servei de Comptabilitat, l’article quart de la 
Llei 15/2010, de 5 de juliol, de modificació de la Llei 3/2004, de 29 de 
desembre, per la qual s’estableixen mesures de lluita contra la morositat 
en les operacions comercials, en el seu apartat tercer, estableix que els 
tresorers o els interventors de les corporacions locals han d’elaborar 
trimestralment un informe sobre el compliment dels terminis de 
pagament. 
 
Aquest informe ha de remetre's als òrgans competents del Ministeri 
d'Hisenda i Administracions Públiques, així com als ens que en cada 
Comunitat Autònoma tinguin atribuïda la tutela financera. 
 
 
Francesc Cid Grau, Tresorer, i Tomàs Carbonell Vila, Interventor de la 
Diputació de Tarragona, INFORMEN: 
 
1. Els períodes mig de pagament ponderat, període mig de pagament 
excedit, així com el nombre i import d’obligacions pagades dins del 
termini legal i fora d’aquest en el trimestre es presenten per ens dins 
l’annex 1 i resumits al quadre següent: 
 
 Pagaments dins el 

període legal de 30 dies 
Pagaments fora el període 
legal de 30 dies 

 

Període 
mig de 

pagament 
(dies) 

Nombre de 
pagaments 

Import total Nombre de 
pagaments 

Import total 

CORPORACIÓ 42 2.356 3.767.724,70 140 636.645,65 
TURISME 33 389 425.451,20 16 17.068,60 
BASE 40 890 1.468.969,02 64 239.575,29 

 
L’evolució del període mig de pagament ponderat en l’últim any és la 
següent: 
 
 



 38

  
Període mig de pagament (dies) 

  4T 2016 1T 2017 2T 2017 3T 2017 4T 2017 

CORPORACIÓ 39 46 43 34 42 
TURISME 56 46 37 27 33 
BASE 29 29 19 27 40 
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2. Els períodes mig de pendent de pagament, període mig de pendent de 
pagament excedit, així com el nombre i import de les obligacions 
pendents de pagament del trimestre es presenten per ens dins l’annex 2 
i resumits al quadre següent: 
 
 
 Pendents de pagament 

dins el període legal de 30 
dies 

Pendents de pagament fora 
el període legal de 30 dies 

 

Període 
mig de 

pendent 
de 

pagament 
(dies) 

Nombre de 
pendents de 

pagament 

Import total Nombre de 
pendents de 

pagament 

Import total 

CORPORACIÓ 23 945 1.713.043,08 19 34.044,07 
TURISME 18 155 285.905,71 0 0 
BASE 97 67 230.427,97 47 132.705,21 

 
3. El llistat d’obligacions que, transcorreguts més de tres mesos des del 
registre de les factures o documents justificatius sense que s’hagi 
tramitat l’expedient de reconeixement d’obligacions es presenta en 
l’annex 3 i resumides al quadre següent: 
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 Nombre d’operacions 
pendents de 

reconeixement 

      Import total 

CORPORACIÓ 3 -187,22 € 
TURISME 0 0 € 
BASE 17 130.951,61 € 

“ 
 
 
8.- ASSUMPTES DEL CONSELL RECTOR DE BASE-GESTIÓ 
D’INGRESSOS      
 
 
PUNT 8.1.- PROPOSTA D'ACCEPTACIÓ DE LA REVOCACIÓ DE LES 
ACTUACIONS DE RECAPTACIÓ DE LES QUOTES 
CORRESPONENTS AL CÀNON DE L'AIGUA I ACCEPTACIÓ DE LA 
DELEGACIÓ DE FACULTATS EN MATÈRIA DE RECAPTACIÓ EN 
PERÍODE EXECUTIU DE LA TAXA DE SUBMINISTRAMENT D'AIGUA, 
LIMITAT ALS REBUTS PENDENTS A 27 DE FEBRER DE 2017, DE 
L'AJUNTAMENT DEL CATLLAR. 
 
De conformitat amb l'acord del Consell Rector de BASE-Gestió 
d'Ingressos, el PLE per unanimitat ACORDA: 
 
L’Ajuntament del Catllar ha tramès un certificat de l’acord del Ple de 
l’Ajuntament que va tenir lloc el 11 de gener de 2018, relatiu a la 
revocació de les actuacions de declaració i liquidació davant de l’Agència 
Catalana de l’Aigua de les quotes corresponents al cànon de l’aigua i a 
la delegació de facultats en matèria de recaptació en període executiu de 
la taxa de subministrament d’aigua, amb l’abast de la delegació limitat 
als rebuts pendents de cobrament al moment de fer-se efectiva la 
revocació de la delegació que va ser el 27 de febrer de 2017, a favor de 
la Diputació de Tarragona, de conformitat amb els articles 3.1.k) i 141 de 
la Llei 40/2015, d’1 d’octubre de 2015, de règim jurídic del sector públic, 
(en endavant LRJSP), 106.3 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de 
les bases de règim local, (en endavant LRBRL), i article 7 del text refós 
de la Llei reguladora de les Hisendes Locals, aprovat pel Reial decret 
legislatiu 2/2004, de 5 de març, (en endavant TRLRHL). 
 
La Diputació de Tarragona i l’Ajuntament del Catllar varen formalitzar, en 
data 29 de juny de 2001, conveni de delegació de facultats. 
L’informe emès pel secretari, p.d. de BASE, de data 12 de febrer de 
2018, és favorable a l’acceptació de la delegació de facultats de 
l’esmentat Ajuntament. 
 
Per tot això, S’ACORDA: 
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Primer: Acceptar la revocació de la delegació de les facultats de 
l’Ajuntament del Catllar a favor de la Diputació de Tarragona, acordada 
pel seu Ple en la sessió del dia 11 de gener de 2018, tal com consta al 
certificat de l’acord indicat en la part expositiva: 
 

- Revocació de la delegació de les actuacions de declaració i 
liquidació davant de l’Agència Catalana de l’Aigua de les quotes 
corresponents al cànon de l’aigua, adoptada per acord del ple 
municipal del 10 d’abril de 2008 i que es va acceptar pel Ple de la 
Diputació de Tarragona de 30 de maig de 2008. 

 
Segon: Acceptar la delegació de les següents facultats de l’Ajuntament 
del Catllar a favor de la Diputació de Tarragona, acordades pel seu Ple 
en la sessió del dia 11 de gener de 2018, tal com consta al certificat de 
l’acord indicat en la part expositiva: 
 

- Delegació de facultats en matèria de recaptació en període 
executiu de la taxa de subministrament d’aigua, amb l’abast de la 
delegació limitat als rebuts pendents de cobrament al moment de 
fer-se efectiva la revocació de la delegació que va ser el 27 de 
febrer de 2017. 

 
Tercer: La vigència de la present delegació s’estableix fins al 31 de 
desembre de 2022; vençut aquest termini tots els rebuts pendents seran 
comunicats a l’Ajuntament. 
 
Quart: La prestació dels serveis que es derivin de la delegació que 
contempla el present acord, comportarà una compensació econòmica 
que consistirà en el pagament dels imports especificats a l’article 5 de 
l’Ordenança Fiscal reguladora de les taxes per la prestació de serveis i la 
realització d’activitats administratives delegades o encomanats a BASE-
Gestió d’Ingressos. 
 
Cinquè: Publicar el present acord al Butlletí Oficial de la Província de 
Tarragona i al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, per a general 
coneixement, d’acord amb el previst a l’article 7.2 del TRLRHL. 
 
Sisè: En l’exercici de les facultats delegades, BASE-Gestió d’Ingressos 
aplicarà les disposicions contingudes als Estatuts, Reglament 
d'organització i funcionament i Ordenança General de gestió, liquidació, 
inspecció, comprovació i recaptació de l’Organisme i la resta de 
disposicions de caràcter general de la Diputació de Tarragona que els 
siguin d’aplicació. 
 
 
PUNT 8.2.- PROPOSTA D’ACCEPTACIÓ DE LA DELEGACIÓ DE 
FACULTATS EN MATÈRIA DE RECAPTACIÓ DE LES QUOTES 
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URBANÍSTIQUES DE LA JUNTA DE COMPENSACIÓ DE LA 
URBANITZACIÓ MANOUS II DEL CATLLAR. 
 
De conformitat amb l'acord del Consell Rector de BASE-Gestió 
d'Ingressos, el PLE per unanimitat ACORDA: 
 
La Junta de Compensació de la Urbanització Manous II del municipi del 
Catllar, ens ha tramès l’acta de l’Assemblea general ordinària del 16 de 
maig de 2017, en la qual es va aprovar la delegació de facultats en 
matèria de recaptació en període voluntari i en període executiu de les 
quotes de l’entitat urbanística col·laboradora en la Diputació de 
Tarragona. Així mateix també es va acordar signar el conveni a 
formalitzar entre l’esmentada Entitat, l’Ajuntament del Catllar i la 
Diputació de Tarragona. 
 
L’Ajuntament del Catllar ha tramès un certificat de l’acord del Ple del 8 de 
juny de 2017, en el qual s’acorda donar la seva conformitat a la petició 
de la delegació de la recaptació en període voluntari i període executiu 
de les quotes urbanístiques de la Junta de Compensació de la 
Urbanització Manous II, i s’aprova el model de conveni regulador, la 
proforma del qual es va aprovar per acord del Ple de la Diputació de 
Tarragona en la seva sessió del dia 24 de febrer de 2017 i publicat al 
BOPT núm. 48 del 9 de març de 2017. 
 
L’informe emès pel secretari, p.d. de BASE de data 12 de febrer de 2018 
és favorable a l’acceptació de la delegació de facultats de la recaptació 
en període voluntari i en període executiu de les quotes de l’esmentada 
Entitat. 
 
Per tot això, S’ACORDA: 
 
Primer: Acceptar la delegació de facultats en matèria de recaptació en 
període voluntari i en període executiu de les quotes urbanístiques de la 
Junta de Compensació de la Urbanització Manous II del municipi del 
Catllar. 
 
Segon: Formalitzar el conveni de delegació entre la Junta de 
Compensació de la Urbanització Manous II, l’Ajuntament del Catllar i la 
Diputació de Tarragona, d’acord amb el model de conveni de delegació 
aprovat per acord del Ple de la Diputació de Tarragona en la seva sessió 
del dia 24 de febrer de 2017 i publicat al BOPT núm. 48 del 9 de març de 
2017. 
 
Tercer: La durada per la qual s’acorda la present delegació s’estableix 
fins al 31 de desembre de 2022, prorrogable per reconducció tàcita, per 
períodes consecutius de quatre anys, la qual es produirà, llevat que 
qualsevol d’ambdues parts acordin deixar sense efecte l’esmentada 
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delegació, el que haurà de notificar-se amb una antelació mínima de tres 
mesos. 
 
Quart: La prestació dels serveis que es derivin de la delegació que 
estableix el present acord, comportarà una compensació econòmica que 
consistirà en el pagament dels imports especificats a l’article 5 de 
l’Ordenança fiscal reguladora de les taxes per la prestació de serveis 
encomanats a BASE - Gestió d’Ingressos. 

 
Cinquè: Publicar el present acord al Butlletí Oficial de la Província de 
Tarragona i al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, per a general 
coneixement, d’acord amb el previst a l’article 7.2 del TRLRHL. 
 
Sisè: Facultar a l’Il·lm. Sr. President de la Diputació de Tarragona per a 
formalitzar el corresponent conveni de delegació. 
 
 
PUNT 8.3.- PROPOSTA D’ACCEPTACIÓ DE LA DELEGACIÓ DE 
FACULTATS EN MATÈRIA DE RECAPTACIÓ EN PERÍODE 
VOLUNTARI DE LES CONTRIBUCIONS ESPECIALS I DE 
L’ESPECIFICACIÓ DE LES DELEGACIONS DE TAXES I PREUS 
PÚBLICS DE L’AJUNTAMENT DE QUEROL. 
 
De conformitat amb l'acord del Consell Rector de BASE-Gestió 
d'Ingressos, el PLE per unanimitat ACORDA: 
 
L’Ajuntament de Querol ha tramès un certificat de l’acord del Ple de 
l’Ajuntament que va tenir lloc el 29 de desembre de 2017, relatiu a la 
delegació de facultats en matèria de recaptació en període voluntari de 
les contribucions especials i a l’especificació de la delegació de facultats 
en matèria de recaptació en període voluntari i en període executiu de 
les taxes i preus públics, a favor de la Diputació de Tarragona, de 
conformitat amb els articles 3.1.k) i 141 de la Llei 40/2015, d’1 d’octubre 
de 2015, de règim jurídic del sector públic, (en endavant LRJSP), 106.3 
de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local, (en 
endavant LRBRL), i article 7 del text refós de la Llei reguladora de les 
Hisendes Locals, aprovat pel Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de 
març, (en endavant TRLRHL). 
 
La Diputació de Tarragona i l’Ajuntament de Querol varen formalitzar, en 
data 19 de maig de 2008, conveni de delegació de facultats. 
 
L’informe emès pel secretari, p.d. de BASE, de data 12 de febrer de 
2018, és favorable a l’acceptació de la delegació i a la revocació de 
facultats de l’esmentat Ajuntament. 
 
Per tot això, S’ACORDA: 
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Primer: Acceptar la delegació de les següents facultats de l’Ajuntament 
de Querol a favor de la Diputació de Tarragona, acordades pel seu Ple 
en la sessió del dia 29 de desembre de 2017, tal com consta al certificat 
de l’acord indicat en la part expositiva: 
 

- Recaptació en període voluntari de les contribucions especials. 
 

Segon: Acceptar l’especificació de la delegació de les següents facultats 
de l’Ajuntament de Querol a favor de la Diputació de Tarragona, 
acordades pel seu Ple en la sessió del dia 29 de desembre de 2017, tal 
com consta al certificat de l’acord indicat en la part expositiva: 
 

a) Especificació de la delegació de facultats en matèria de 
recaptació en període voluntari i en període executiu de les 
següents taxes i preus públics: 

1. Taxa de recollida de residus 
2. Taxa de subministrament d’aigua 
3. Taxa de clavegueram 
4. Taxa per tinença d’animals 

b) Especificació de la delegació de facultats en matèria de 
recaptació en període executiu de les següents taxes i preus 
públics: 

1. Taxa per llicències urbanístiques 
 
Tercer: Aprovar i incorporar al present acord, com annex 1, l’annex del 
conveni esmentat a la part expositiva, on consten les delegacions vigents 
incorporant la nova delegació.  
 
Quart: La durada per la qual s’acorda la present delegació s’estableix 
fins al 31 de desembre de 2022 prorrogable per reconducció tàcita, per 
períodes consecutius de quatre anys, la qual es produirà, llevat que 
qualsevol d’ambdues administracions acordin deixar sense efecte 
l’esmentada delegació, el que haurà de notificar-se amb una antelació 
mínima de tres mesos. 
 
Cinquè: La prestació dels serveis que es derivin de la delegació que 
contempla el present acord, comportarà una compensació econòmica 
que consistirà en el pagament dels imports especificats a l’article 5 de 
l’Ordenança Fiscal reguladora de les taxes per la prestació de serveis i la 
realització d’activitats administratives delegades o encomanats a BASE-
Gestió d’Ingressos. 
 
Sisè: Publicar el present acord al Butlletí Oficial de la Província de 
Tarragona i al Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, per a general 
coneixement, d’acord amb el previst a l’article 7.2 del TRLRHL. 
 
Setè: En l’exercici de les facultats delegades, BASE-Gestió d’Ingressos 
aplicarà les disposicions contingudes als Estatuts, Reglament 
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d'organització i funcionament i Ordenança General de gestió, liquidació, 
inspecció, comprovació i recaptació de l’Organisme i la resta de 
disposicions de caràcter general de la Diputació de Tarragona que els 
siguin d’aplicació. 
 
Vuitè: Facultar a l’Il·lm. Sr. President de la Diputació de Tarragona per a 
signar l’Annex I del conveni de delegació. 
 
 
ANNEX 1 
 
ANNEX 1 DEL CONVENI REGULADOR DE LA DELEGACIÓ DE FACULTATS DE 
GESTIÓ, LIQUIDACIÓ, INSPECCIÓ I RECAPTACIÓ D’INGRESSOS DE 
L’AJUNTAMENT DE QUEROL A FAVOR DE LA DIPUTACIÓ DE TARRAGONA 
 
APARTAT 1 
 
Delegació de la gestió tributària dels ingressos de dret públic següents: 
 

- IMPOST SOBRE BÉNS IMMOBLES 
- IMPOST SOBRE ACTIVITATS ECONÒMIQUES 
- IMPOST SOBRE VEHICLES DE TRACCIÓ MECÀNICA 

 
El contingut de la delegació implica l’exercici de les funcions següents: 
 

a) La determinació del deute tributari que comporta l’elaboració de les llistes 
cobratòries en els tributs de caràcter periòdic i la seva aprovació i 
exposició pública, així com la pràctica de liquidacions d’ingrés directe. 

b) La resolució de sol·licituds en matèria d’exempcions i bonificacions. 
c) La resolució dels recursos interposats contra els actes dictats en matèria 

de gestió dels ingressos delegats. 
d) La revisió dels actes dictats en matèria de gestió d’ingressos delegats. 
e) La liquidació de recàrrecs per presentació extemporània de declaracions. 
f) La pràctica de prorratejos en els supòsits legalment previstos, si s’escau. 
g) Aquelles altres actuacions que coadjuvin a la major eficàcia de la gestió 

dels ingressos de dret públic. 
 
APARTAT 2 
 
Delegació de la recaptació en període voluntari dels ingressos de dret públic següents: 
 

- IMPOST SOBRE BÉNS IMMOBLES 
- IMPOST SOBRE ACTIVITATS ECONÒMIQUES 
- IMPOST SOBRE VEHICLES DE TRACCIÓ MECÀNICA 
- IMPOST SOBRE L’INCREMENT DEL VALOR DELS TERRENYS DE 

NATURALESA URBANA 
- TAXES I PREUS PÚBLICS: 

1. Taxa de recollida de residus 
2. Taxa de subministrament d’aigua 
3. Taxa de clavegueram 
4. Taxa per tinença d’animals 

- CONTRIBUCIONS ESPECIALS 
 
El contingut de la delegació implica l’exercici de les funcions següents: 
 

a) La determinació dels períodes de pagament voluntari. 
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b) L’emissió de documents cobratoris, rebuts o liquidacions, i acreditacions de 
pagament. 

c) La recaptació dels mateixos en període voluntari i la concessió o denegació 
d’ajornaments i fraccionaments de pagament. 

d) La recaptació de les altes en l’impost, si s’escau. 
e) La resolució dels recursos que s’interposin contra els actes realitzats en 

l’exercici de les facultats delegades. 
f) La resolució d’expedients en matèria de devolució d’ingressos indeguts 
g) La liquidació d’interessos de demora, si s’escau. 
h) Aquelles altres actuacions que coadjuvin a la major eficàcia de la 

recaptació en període voluntari dels ingressos de dret públic. 
 
APARTAT 3 
 
Delegació de la recaptació en període executiu dels següents ingressos de dret públic: 
 

- IMPOST SOBRE BÉNS IMMOBLES 
- IMPOST SOBRE ACTIVITATS ECONÒMIQUES 
- IMPOST SOBRE VEHICLES DE TRACCIÓ MECÀNICA 
- IMPOST SOBRE L’INCREMENT DEL VALOR DELS TERRENYS DE 

NATURALESA URBANA 
- IMPOST SOBRE CONSTRUCCIONS, INSTAL.LACIONS I OBRES 
- TAXES I PREUS PÚBLICS: 

1. Taxa de recollida de residus 
2. Taxa de subministrament d’aigua 
3. Taxa de clavegueram 
4. Taxa per tinença d’animals 
5. Taxa per llicències urbanístiques 

- QUOTES D’URBANITZACIÓ  
- CONTRIBUCIONS ESPECIALS 
- MULTES I SANCIONS: Sancions administratives 
- EXECUCIONS SUBSIDIÀRIES 
- ALTRES INGRESSOS DE DRET PÚBLIC A CONCRETAR PER ACORD DEL 

PLE 
 
El contingut de la delegació implica l’exercici de les funcions següents: 
 

a) L’expedició de la provisió de constrenyiment en relació als ingressos que 
resultin impagats en període voluntari, així com l’exercici de les funcions 
pròpies del procediment administratiu de constrenyiment. 

b) L’expedició de diligències d’embargament. 
c) L’emissió de documents cobratoris, rebuts o liquidacions, i acreditacions 

de pagament. 
d) La liquidació i cobraments dels imports principals, recàrrecs, interessos de 

demora i costes. 
e) La concessió o denegació d’ajornaments i fraccionaments de pagament. 
f) La resolució dels recursos que s’interposin contra els actes realitzats en 

l’exercici de les facultats delegades. 
g) La resolució d’expedients en matèria de devolució d’ingressos indeguts. 
h) Aquelles altres actuacions que coadjuvin a la major eficàcia de la 

recaptació executiva dels ingressos de dret públic. 
 
APARTAT 4 
 
Delegació de les actuacions de declaració i liquidació davant de l’Agència Catalana de 
l’aigua de les quotes corresponents al cànon de l’aigua. 
 
El contingut de la delegació implica l’exercici de les funcions següents: 
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a) Confecció de les corresponents declaracions a presentar davant l’Agència 

Catalana de l’Aigua.  
b) Presentació davant l’Agència Catalana de l’Aigua de les corresponents 

declaracions. 
c) Liquidació a l’Agència Catalana de l’Aigua de les quantitats resultants de 

les declaracions. 
d) Representació davant l’Agència Catalana de l’Aigua en la revisió dels actes 

administratius resultants de les declaracions del cànon de l’aigua. 
 
 
9.- MOCIONS PRESENTADES PER GRUPS POLÍTICS 
 
 
9.1.- Moció que presenta el grup polític d’Esquerra Republicana de 
Catalunya (ERC) per recuperar el poder adquisitiu del sistema 
públic de pensions. 
 
El President passa la paraula al diputat que defensarà la moció 
presentada. 

 
Sr. Jordi Cartanyà, diputat del grup polític ERC: 
 
“Moltes gràcies President. Portem aquesta moció sobre el sistema públic 
de pensions. El sistema públic de pensions ha estat víctima de la política 
econòmica del Partit Popular que s’ha anat dilapidant el fons de reserva 
de la Seguretat Social. Un fons que es va crear el 2000 amb les finalitats 
d’atendre les futures necessitats. Però ens hem trobat que d’aquells 
66.815 milions en els darrers anys s’ha anat dilapidant aquesta 
guardiola, quedant-ne 8.095 en aquests moments. 
El fons de pensions, tant entra tan surt, tants treballadors cotitzen tants 
jubilats cobren. Per tant, hauríem de repensar el model i la base és que 
hi hagi unes cotitzacions més elevades, per tant, els salaris haurien de 
ser més elevats per poder nodrir la caixa de la Seguretat Social. Per tant, 
hem de recuperar el marc de relacions laborals i sindicals previ a les 
reformes laborals que tant el PSOE com el PP van portar a terme. I que 
creiem que aquestes reformes no entren per solucionar el problema de 
no tenir diners per fer front a les pensions. 
Hi ha un tema que és substancial. Els pressupostos contemplen la 
pujada d’un 0,25 de revalorització de les pensions. Això gairebé és 
ridícul i pot arribar a ser un insult a la intel·ligència dels jubilats quan 
l’IPC puja un 1,1%. Equiparar-ho al 1,1% senzillament voldria dir que els 
pressupostos de l’Estat haurien de tenir 1.010 milions més d’euros. En 
un pressupost global això és irrisori. Mentre no tenim cap mena de 
vergonya de gastar-nos 1.500 milions d’euros per comprar uns 
submarins, no sé si per vigilar l’illot de Perejil o no sé per quina 
necessitat, però ens els gastem. I no hi ha cap mena de problema. En 
canvi, per atendre els jubilats, amb una cosa que és de justícia, que és 
equiparar a l’IPC, no els podem atendre. 



 47

Les polítiques econòmiques i de mercat de treball de les diferents 
reformes laborals del PSOE i del PP, tal com deia, no només s’han fet  
d’esquenes als treballadors sinó que han lesionat i suprimit drets 
històrics assolits per la classe treballadora. I si no es reverteixen 
aquestes condicions laborals no podrem canviar una situació futura dels 
pensionistes. És clar que hem de treballar amb un model diferent i 
pensem que el que porta a aquest treball és generar un escenari de 
privatització de la pensió. 
En els acords, encara que sembli estrany, el primer acord demana lligar 
per llei la revalorització de pensions a l’IPC, una cosa que tothom pot 
considerar normal, que si puja el nivell de vida hagi de pujar les 
pensions, doncs no està passant. Per tant, ho reclamem. També en línia 
del tema de les cotitzacions, hi hauria d’haver un salari mínim 
interprofessional de 1.000 euros. Hi ha molts ajuntaments que així ja ho 
han fet. I això augmenta les cotitzacions més baixes. Per tant, estem 
contribuint a tenir un mercat laboral amb més cotització i amb més 
bonificació. També hauríem de treballar amb mesures fiscals que 
permetin a les empreses aplicar polítiques retributives superiors. Això es 
basa en canviar el model. Estem molt enfocats en un model de llocs de 
treball. Hauríem d’estar en un model més enfocat a qualitat professional, 
a primar la carrera professional de les persones i primar el seu treball, 
més que el lloc de treball. Per tant, seria un model diferent. I s’hauria de 
retornar a les polítiques retributives dels anys que s’han perdut des de la 
crisi del 2007. I aquestes mesures també haurien de compensar la gent 
que degut a la crisi ha perdut poder adquisitiu en la seva pensió, degut a 
períodes d’inactivitat, a baixa cotització. Per tant, hi hauria d’haver un 
càlcul redimensionat de les pensions per poder cobrir això. Per tant, 
sumaríem també a les reivindicacions l’equiparació de pensions entre 
homes i dones. Hi ha una bretxa salarial portada de molts anys de 
cotitzacions d’un altre període. Per tant, en aquest  moment que estem 
parlant d’igualtat, estaria bé que es fes un esforç addicional més enllà de 
la cotització que s’havia fet en la vida laboral de les dones per poder 
arribar a una equiparació, fent-se’n càrrec els Pressupostos Generals de 
l’Estat. Per tot això, i perquè creiem que és de justícia que hi hagi 
aquesta revalorització de les pensions, doncs demanem l’acord d’aquest 
plenari per donar suport a aquesta moció. Gràcies.“ 
 
DEBAT 
 
El President passa la paraula als diputats que demanen el torn 
d'intervencions. 
 
Sr. Edgar Fernández, portaveu del grup polític CUP: 
 
“Bon dia. No pot ser d’altra manera. Comparteixo plenament el fons i 
l’objectiu d’aquesta proposta. Tanmateix, alguns havíem considerat que 
totes aquestes situacions d’injustícia social no hi havia manera de 
solucionar-les dins d’un marc de l’Estat espanyol. De fet, tant és així que 
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aquest matí quan venia cap aquí amb la ràdio hi havia un tertulià que 
deia que no sabia de què es queixaven els pensionistes, quan és el 
col·lectiu de l’estat que menys ha notat la crisi ja que és qui menys ha 
baixat la seva condició econòmica. Això demostra que dins de l’estat 
segurament no hi haurà manera. Consideràvem que només amb les 
estructures que comporta una república, un estat propi, podíem haver 
solucionat això. Tan és així que ens ho crèiem, que hi ha gent que hi ha 
apostat molt fort. Tant fort que n’hi ha quatre a la presó. N’hi ha quatre 
més a Brussel·les. Hi ha una altra companya que està a Suïssa. De fet, 
avui mateix fa una estoneta han detingut a catorze persones dels CDRs 
que estaven fent una acció a Barcelona. En canvi a la mateixa hora ens 
hem trobat que a la Generalitat, al Parlament, Convergència i Esquerra 
s’estan repartint les cadires del proper govern. I vostès venen aquí i ens 
presenten una moció que es limita a instar a l’Estat a solucionar un  
problema. Comprendran que comparteixo el fons de la qüestió. No 
comparteixo en absolut la metodologia. I el meu vot haurà de ser 
d’abstenció.” 
 
Sr. Rubén Viñuales, portaveu del grup polític Ciutadans: 
 
“Gràcies President. Nosaltres farem abstenció. Estem absolutament 
d’acord en què el sistema de pensions requereix d’una modificació 
estructural, ja que no arribem. La bossa de les pensions cada vegada 
està més buida. També és cert que en una hipotètica Catalunya 
independent també tindríem un sistema deficitari en el sistema de 
pensions. I hem trobat a faltar que no es cités el Pacte de Toledo, que és 
el lloc on entenem que s’han de parlar aquests temes d’anàlisi dels 
problemes estructurals del sistema de la Seguretat Social i també de les 
principals reformes que s’han de fer. 
També citar, com vostè feia un exemple respecte del submarí i de la 
despesa, que les despeses en defensa sempre són molt quantioses. De 
fet, molts dels dirigents del seu partit i d’altres que parlaven de la 
hipotètica República Catalana, preguntats respecte si hi hauria un 
ministeri de defensa, deien que sí. També que hauríem d’estar a l’OTAN. 
I a l’OTAN hi ha uns compromisos. I s’han de portar també uns mitjans 
humans i en aquest cas, de vehicles, submarins, etc, que en la seva 
hipotètica república també s’haurien de gastar.” 
 
Sr. Josep Masdeu, portaveu del grup polític PSC: 
 
“Gràcies senyor President. Anunciar-los també que per part del Partit 
Socialista el vot serà d’abstenció donat que compartim, evidentment, 
com no podia ser d’una altra manera, el fons. Entenem que és del tot 
imprescindible la millora del poder adquisitiu de les pensions. Sempre ho 
hem defensat així, no només aquí sinó en tots els àmbits on el Partit 
Socialista ha tingut veu i ha tingut vot. 
Però evidentment, hi va haver una voluntat de negociació amb el grup 
d’Esquerra Republicana per matisar alguns dels punts que hi havia. 
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Recordem que aquesta moció té fins a deu acords que es prenen. I 
davant la impossibilitat que se’ns atengués en aquesta negociació, i dins 
de la voluntat de consens que sempre ha guiat aquest portaveu i aquest 
grup, a fi i efecte de poder arribar a acords i de poder tirar endavant 
propostes i projectes, ens veiem amb la impossibilitat de votar. Per tant, 
la manifestació del grup socialista vull que s’entengui ben clar és a favor 
de la revalorització de les pensions. No podria ser d’una altra manera. 
Però no en aquest cas d’acord amb la moció que presenta Esquerra 
Republicana que entenem que és molt seva, però que no hem tingut 
prou oportunitat de poder-la parlar i matisar. Per tant, reitero sí a favor de 
les pensions, no d’acord amb la moció en tots els continguts que 
expressa Esquerra Republicana i, per tant, el nostre grup s’abstindrà. 
Gràcies.” 
 
Sr. Josep Maria Cruset, portaveu del grup polític CiU: 
 
“Moltes gràcies President. En tot cas, és evident que la qüestió de fons 
que recull la moció ens preocupa profundament perquè les xifres i la 
realitat és absolutament preocupant. Xifres com que en escassos sis 
anys el fons de reserva de pensions, que tenia al voltant de 70.000 
milions d’euros –xifra que costa d’imaginar- a escassos cinc o sis anys 
ha quedat reduït a pràcticament zero o a una quantitat molt insignificant. 
Per tant, aquesta realitat ens preocupa i ens porta a què el nostre vot 
sigui favorable a la moció presentada.  
Si més no, també val la pena refermar però altres posicionaments que 
també s’han tocat una mica en les intervencions anteriors. El redactat i el 
contingut de la moció és absolutament millorable des del nostre punt de 
vista. És un redactat que té carències importants i que no hi ha hagut 
manera de poder obrir conversa ni negociació, malgrat s’ha demanat, 
perquè no hi ha hagut voluntat per part del grup impulsor de la moció i, 
per tant, doncs també és de justícia que consti en acta del plenari que el 
suport a la moció ho és malgrat les mancances que entenem que hi ha 
de contingut i de redactat. Algunes d’importants, d’altres d’anecdòtiques. 
Però algunes d’elles d’anecdòtiques, una d’elles en concret jo voldria 
esmenar-la en aquest plenari. Crec que és important que en el punt 
desè, el contingut de la moció es traslladi també al Congrés dels Diputats 
i no només a les entitats municipalistes i als grups polítics al Parlament 
de Catalunya, perquè això és com si ho enviem a Sibèria i allí no hi ha 
cap mena de competència per resoldre això. Per tant, malgrat pot ser 
anecdòtic, de fons pot ser important i demanaria que s’incorporés en el 
punt desè que la notificació dels acords es fes també al Congrés dels 
Diputats. Moltes gràcies.” 
 
Sr. Jordi Cartanyà, diputat del grup polític ERC: 
 
“Gràcies President. És evident que enviar els acords a Sibèria no serveix 
per res, més que perquè es refredin. Per tant, donem-los la calidesa 
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d’enviar-los on pertoca i acceptem aquesta transacció que proposeu 
aquí.  
Dir que no és que no haguéssim volgut transaccionar amb el Partit dels 
Socialistes. És que el que ens demanaven no ho podíem admetre. Se’ns 
demanava que s’obviessin realitats. El que va fer el Partit Socialista amb 
les reformes laborals és cert. El que va fer de desindexar les pensions de 
l’IPC és cert. Per tant, si són unes coses que es van fer, nosaltres les 
reflectim i no ho volíem treure de la moció perquè creiem que 
corresponen a la realitat i cadascú ha de portar la seva creu o el que 
sigui i ha de ser responsable de les seves coses. Si s’han fet, s’han fet. I 
tots ens equivoquem. Fem coses d’una manera i d’una altra. I n’hem de 
ser corresponsables com a partits. I només constatar això, i que no hi ha 
cap problema en afegir això a la moció. Gràcies.” 
 
President: 
 
“Gràcies. De cara a la votació de la moció, prego que es tingui en 
consideració que en el darrer punt, que és el desè, s’incorpori –perquè 
així ho accepta el grup que l’ha proposat- que es traslladi també al 
Congrés dels Diputats.” 
 
MOCIÓ 
 

EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
El sistema públic de pensions ha estat víctima de la política econòmica 
del Partit Popular per haver dilapidat el Fons de Reserva de la Seguretat 
Social, fons creat l’any 2000 amb la finalitat d’atendre les necessitats 
futures del Sistema de Seguretat Social en matèria de prestacions 
contributives i de la seva gestió. Any rere any, fins el 2011 aquest fons 
ha anat incrementant la seva dotació amb els excedents dels ingressos 
que financen les prestacions contributives fins arribar a 66.815 milions 
d’euros. Des d’aquell any ha anat disminuint la guardiola de les pensions 
fins arribar als 8.095 milions actuals que té el Fons de Reserva. 
 
La base de les futures pensions contributives són les actuals cotitzacions 
a la Seguretat Social. Per tant, sense uns salaris superiors, i sense 
recuperar el marc de  les relacions laborals i sindicals a la situació 
anterior a les reformes laborals del PSOE i del PP, no s’entra a 
solucionar el problema de no tenir diners per a fer front a les pensions 
que es van generant. Tampoc ajuda a mantenir el poder adquisitiu dels 
actuals pensionistes que la revalorització de les pensions sigui del 0,25% 
quan l’IPC del 2017 ha estat d’un 1,1%. 
 
L’any 2022 es calcularà la pensió de jubilació amb els últims 25 anys 
cotitzats, resultat de la progressiva ampliació del període d’anys a 
computar en la reforma impulsada pel govern del PSOE, a proposta de la 
Unió Europea, l’any 2011 que retarda l’edat de jubilació i augmenta el 
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període de cotització per al seu càlcul. El Govern de l’Estat ha proposat 
que es pugui triar per al càlcul l'opció que prefereixi la persona 
treballadora, bé el sistema actual, bé comptant tota la seva vida laboral, 
ja que per a molts pensionistes els darrers anys de la vida laboral han 
deixat de ser aquells en que més han cotitzat, com a conseqüència de la 
reforma laboral.  
 
Les diferents polítiques econòmiques i de mercat de treball, i les 
diferents reformes laborals, tant del PP com del PSOE, no només s’han 
fet d’esquenes a les persones treballadores sinó que s'han fet lesionant i 
suprimint drets històrics assolits per la classe treballadora i sense 
objectius que revertissin en les condicions laborals de les persones i en 
la seva futura situació de pensionista. I no és exagerat pensar que 
ambdós partits estan creant l’escenari per privatitzar part de la pensió de 
jubilació. 
 
La situació actual és tan greu que pràcticament s’ha buidat el Fons de 
Reserva i les mesures que es van aplicant o proposant són pedaços que 
no serveixen per anar a la base del problema que no és altre que salaris 
baixos generen baixes cotitzacions. 
 
Per tots aquests motius, el Grup Polític d’Esquerra Republicana a la 
Diputació de Tarragona proposa l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
Primer. Instar el Govern de l’Estat a lligar per llei la revalorització de les 
pensions a l’IPC: les pensions no poden revaloritzar-se per sota de 
l’increment de cost de la vida, i impulsar els canvis legislatius per derogar 
qualsevol mesura que ho contradigui. 
 
Segon. Establir un salari mínim interprofessional de 1.000 euros, mesura 
que ja s’ha adoptat en molts ajuntaments dels Països Catalans, 
permetent així augmentar les cotitzacions més baixes. 
 
Tercer. Adoptar mesures fiscals que premiïn les empreses que apliquin 
polítiques retributives superiors a les recollides en els convenis 
col·lectius d’aplicació, ja que amb uns salaris superiors s’incrementa 
l’ingrés per cotitzacions. 
 
Quart. Instar als Grups Parlamentaris a les Corts Generals a la 
derogació de les reformes laborals realitzades pel PP i el PSOE.  
 
Cinquè. Afavorir la negociació col·lectiva en polítiques retributives 
perquè aquestes puguin recuperar el terreny perdut des de 2007 i 
recuperar el poder adquisitiu que s’ha vist minvat per la crisi econòmica i 
que revertiria en un increment de les cotitzacions. 
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Sisè. Adoptar les mesures necessàries perquè aquells períodes de llarga 
inactivitat de la persona treballadora, de baixa cotització per salaris 
baixos o per prestació laboral a temps parcial, siguin redimensionats per 
al seu còmput en el càlcul de la pensió de jubilació. 
 
Setè. Adoptar les mesures necessàries per part del Govern de l’Estat, 
tant legislatives com de gestió i de control, per tenir com a despesa 
prioritària el pressupost de les pensions derogant la reforma de l'article 
135 de la Constitució espanyola que obliga com a deure primordial al 
pagament del deute: cal evitar que el govern estatal de torn pugui 
recórrer, per falta de previsió i de sensibilitat social, als estalvis generats 
per les aportacions de molta gent treballadora durant molts anys sense 
un acord amb els agents socials.  
 
Vuitè. Promoure el diàleg social a nivell de Catalunya, per tal que en un 
marc català de relacions laborals i amb una Llei Catalana de Protecció 
Social no sigui possible sostraure els ingressos generats per les 
cotitzacions de les persones treballadores per fer front a la mala gestió i 
previsió fetes pels diferents governs de l’estat. 
 
Novè. Promoure l’equiparació de les pensions entre homes i dones, 
diferenciades actualment a causa de la bretxa salarial, estudiant 
l’aplicació d’un factor corrector que compensi la diferència de la pensió 
per la diferència de cotitzacions durant la vida laboral a càrrec dels 
Pressupostos Generals de l'Estat.  
 
Desè. Comunicar aquests acords a les entitats municipalistes, als grups 
polítics al Parlament de Catalunya i al Congrés dels Diputats. 
 
VOTACIÓ 
 
Sotmesa a votació, la Moció presentada és aprovada amb el resultat de 
votació que s'indica: 
 

Vots a favor................ 17 dels diputats membres dels grups 
polítics ERC i CiU 

Abstencions.................. 8 dels diputats membres dels grups 
polítics PSC (Sr. Josep Masdeu, Sr. 
Josep Fèlix Ballesteros, Sr. Salvador 
Ferré, Sra. Immaculada Costa, Sr. Martí 
Carnicer i Sra. María José Beltran), C’s 
(Sr. Rubén Viñuales) i CUP (Sr. Edgar 
Fernández) 

 
 
9.2.- Moció que presenten els grups polítics d’Esquerra Republicana 
de Catalunya (ERC), Convergència i Unió (CiU) i Partit dels 
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Socialistes de Catalunya (PSC) de suport als alcaldes del Pacte de 
Berà i a favor de solucions davant la saturació del trànsit a la N-340. 
 
El President passa la paraula al diputat que defensarà la moció 
presentada. 

 
Sr. Jordi Cartanyà, diputat del grup polític ERC: 
 
“Moltes gràcies. Com es pot veure en aquesta moció, que la vam 
presentar inicialment nosaltres, no és que no estiguem oberts al diàleg, 
sinó que ens vam obrir al diàleg i hem obtingut un consens per part de 
tots i la presentem conjuntament. Per tant, som un partit que s’obre al 
diàleg i en algunes coses no transigim en algunes de les coses que ens 
demanen. Per tant, en primer lloc agrair el suport, agrair el consens i la 
voluntat de treballar tots a una en un tema que és important.  
El darrer accident a la N-340 on van morir uns veïns d’Arboç és una gota 
més que se suma a les moltes gotes que fa molt de temps omplen 
aquest got que ja fa temps que vessa. I és per això, que tant la 
ciutadania com les administracions locals i comarcals de tot el recorregut 
de la N-340 fa temps que reclamen actuacions a l’Estat espanyol per tal 
de donar solucions de seguretat a aquesta infrastructura amb un trànsit 
tan intens. Els alcaldes, alguns organitzats al voltant del Pacte de Berà, 
han mantingut moltes reunions amb el territori, amb la Conselleria de 
Territori i Sostenibilitat. S’han arribat a acords amb el mateix Ministeri de 
Foment, però el temps passa i seguim tenint accidents, seguim tenint 
morts i bé, no sé si és un tema endèmic de l’Estat espanyol amb el tema 
de les infrastructures. Les promeses d’inversions es queden en mers 
brindis al sol. Només cal repassar en els darrers anys el diferencial entre 
el que quan passegen per aquí, van prometent i van dient què faran, i el 
que realment s’executa. Si repassem del 2010 al 2015 de la inversió 
promesa només se n’ha fet un 59%. I al 2016 del que es va prometre 
s’ha executat un 35,6%. Aquestes dades són del mateix Ministeri 
d’Hisenda i Administracions Públiques. Per tant, no ens podran dir que 
ens inventem dades.  
Podem repassar altres temes. Tenim l’A-27 que no sé quantes vegades 
que havia d’estar en funcionament i arribar a Montblanc, i tampoc s’ha 
fet. Per tant, són promeses que no es compleixen.  
El que és cert és que damunt de la taula tenim un problema de mobilitat 
important, amb un agravant de seguretat, que ha comportat i comporta 
accidentabilitat amb víctimes mortals. I un fet com aquest requeriria per 
part de les administracions una solució ràpida i eficient. I la mesura més 
ràpida i eficient és la gratuïtat del transport pesant a través de l’AP-7. 
Una cosa que es va prometre i es va dir que es faria, i no s’ha fet. Potser 
el Ministeri o l’Estat espanyol té molta celeritat per rescatar les radials de 
Madrid. I aixecar unes barreres per tot el transport que va aquí 
representa el 2% del que ha costat aquest rescat. Per tant, es podria fer 
fàcilment això. Es va pactar, es va dir que es faria. No s’ha posat en 
marxa. Per tant, reclamem que s’apliqui de forma immediata aquest 
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aixecament de barreres, pensant en l’horitzó de què d’aquí quatre dies 
s’acaba la concessió. Per tant, aquesta obertura de barreres hauria de 
ser per tots els vehicles. I solucionaríem un problema de mobilitat.  
I entenem que, com ha fet altres vegades, la Diputació, com 
administració supramunicipal, ha de donar suport a aquestes 
reivindicacions del territori, liderats per molts alcaldes que es preocupen 
per la seguretat dels seus veïns i veïnes, i aprovar aquesta moció per 
exigir al Ministeri que doni compliment d’una vegada per totes als seus 
compromisos. Moltes gràcies.” 
 
DEBAT 
 
El President passa la paraula als diputats que demanen el torn 
d'intervencions. 
 
Sr. Edgar Fernández, portaveu del grup polític CUP: 
 
“Gràcies. Al meu entendre, fer política institucional hauria de partir de 
tres premisses bàsiques: analitzar, decidir i executar. Aquí als cinc 
acords que trobem, les primeres paraules dels cincs acords són 
expressar suport, exigir, demanar, reiterar i remetre els acords. Crec que 
això deixa molt de desitjar del que s’espera o s’hauria d’esperar de 
nosaltres. Com us deia, tres principis: analitzar. L’anàlisi és que hi ha un 
model de gestió que afavoreix les butxaques de quatre en contra dels 
interessos i les necessitats de molts, com sempre. La decisió hauria de 
ser posar les persones en el centre de la nostra acció política. I 
l’execució hauria de ser acabar amb les concessions de les autopistes. 
En cap cas, ha de passar la nostra execució, la nostra decisió per 
desdoblar autovies, carregar-se el territori, despesa pública, que al final 
moltes vegades els cotxes que passen per allà s’han de comptabilitzar i 
se’ls hi acaba pagant a qui té la concessió de l’autopista. Per tant, en 
aquest cas si se’ns permet votar per separat, faria abstenció de tots els 
punts amb excepció del número quatre que votaria en contra. En cas que 
no s’accepti la votació per separat, votaria en contra de la moció en el 
seu conjunt.” 
 
Sr. Martí Carnicer, diputat del grup polític PSC:  
 
“Gràcies President. Jo crec que recordar la situació i el problema que 
representa la N-340 en el territori és quasi una obvietat, però tampoc puc 
deixar de dedicar-li uns segons per recordar que la N-340 és 
probablement la carretera que té l’IMD més alt de tot l’Estat espanyol. En 
aquest moment té un IMD, intensitat de circulació de vehicles, més alt 
que moltes autopistes que ja estan funcionant. Aquest és un problema 
que està instal·lat en el territori i que té un efecte molt evident en la 
nostra demarcació tant pel que es refereix al nord, el que en diem el 
Pacte de Berà, però també a les Terres de l’Ebre. En les dues bandes hi 
ha tota aquesta problemàtica.  
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Des del territori aquest tema s’ha volgut treballar sempre des del 
consens, sempre des d’anar tots plegats i em sembla que s’ha donat una 
bona mostra de la forma de fer una determinada política per intentar 
assolir aquests objectius. Això ha portat el temps que ha portat. Es 
porten molts anys des del territori reivindicant aquesta situació. No faré 
una anàlisi detallat. Sí que ja em situaré abans de l’estiu de l’any passat 
a on des de la Conselleria de Territori se’ns va fer una proposta d’acord, 
de pacte, que essencialment i resumint-la molt, volia dir desplaçar els 
vehicles pesants cap a l’autopista amb uns descomptes determinats i 
que els vehicles lleugers poguessin entrar i sortir entre Vilafranca i 
Alcanar gratuïtament, sempre i quan fessin l’entrada i sortida dintre del 
procés de 24 hores. Aquesta proposta, repeteixo que la faig de forma 
resumida, se’ns fa abans de l’estiu. Se’ns dona l’estiu per pensar-hi. El 
mes de setembre ens tornem a veure i per unanimitat de tots el que 
érem a la reunió –que hi érem pràcticament tots- es va decidir que era un 
bon acord, que permetia salvar el temps necessari fins que es produís 
l’ampliació de l’A-7 tant cap al nord com cap al sud que té uns 
determinats problemes de traçat. Però mentre això no es resolia, aquest 
era un acord que al territori el consideràvem bo. També en aquest 
moment semblava que era possible – i així se’ns va dir- que això pogués 
estar resolt com a màxim dintre del mes de gener. No ha estat així. A 
més a més, s’ha produït la circumstància d’un accident molt greu al 
Vendrell a on moren tres persones que són de l’Arboç. I això, per dir-ho 
d’alguna manera, ha reactivat, ha estimulat el tema fins el punt que 
l’endemà mateix de l’accident un conjunt d’alcaldes vinculats al Pacte de 
Berà i, per tant més en aquest cas de la zona nord del problema, vam fer 
una carta. Aquesta carta adreçada al Ministre exigint que els acords que 
s’havien pactat es portessin a terme de forma immediata, sempre amb 
coordinació amb els responsables de la Generalitat del territori. Aquesta 
carta va tenir resposta fa pocs dies, aquesta setmana mateix, amb una 
reunió que el Ministre va concertar amb els alcaldes que havíem signat 
la carta. S’ha de dir que no vam aconseguir una data de posada en 
marxa, però sí es va aconseguir un cert compromís d’activació 
immediata, de respecte del pacte, és a dir, de confirmació del pacte que, 
de fet havíem fet per intermediació amb la Conselleria de Territori, de 
respecte d’aquell pacte, de respecte d’aquell acord, d’activació de tot el 
que fos possible per anar el màxim ràpidament possible i de poder-ne fer 
el seguiment des del territori de com s’anaven desenvolupant els 
diferents elements que composaven la gestió per l’execució d’aquell 
pacte. En aquest punt estem. Pensant que estem en aquest punt, ens 
sembla que és una bona  moció. Una moció de suport a la gestió que 
s’ha portat a terme, gestió que afecta tant a la zona nord del Pacte de 
Berà com a la zona sud de les Terres de l’Ebre i també la inclusió 
d’algun tema més puntual, que és el tema de l’Arboç que continua sent 
l’única població de la demarcació de Tarragona –no d’altres territoris, on 
també passa en alguns llocs com pot ser Castellet i la Gornal-, a on el 
trànsit de la N-340 continua passant per l’interior de la població. Per tant, 
aquesta és la proposta. És una aposta de suport i amb el desig que tots 
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podem posar sobre la taula de què es compleixin els acords a què es 
van arribar i que de forma immediata es portin a terme, de tal manera 
que això va ser una expressió dels que érem presents a la reunió, dels 
alcaldes, no cap compromís del Ministeri –ho vull deixar clar- però sí que 
abans de l’estiu aquest tema pogués estar resolt, que seria el desitjable. 
Gràcies President.” 
 
President: 
 
“Gràcies Sr. Carnicer per aquesta important presentació de l’estat de la 
qüestió en aquest moment en relació a aquesta moció.  
A tall de contesta al que deia el Sr. Edgar Fernández de votar 
fragmentàriament, ja és conegut que el costum és que les mocions 
expressen posicions polítiques globals, hi ha temps per transaccionar-les 
abans, fins i tot durant, però votar-les parcialment no. Per tant, tot i que 
la moció ha estat presentada per tres grups interpreto el seu sentiment 
en el sentit de què s’haurà de votar en la seva totalitat.” 
 
MOCIÓ 
 
 

EXPOSICIÓ DE MOTIUS 
 
L'accident on van morir els ocupants d'un vehicle per una nova col·lisió 
amb un camió a la N340 , i que eren veïns de l'Arboç, va motivar que els 
alcaldes del Pacte de Berà signessin una carta adreçada al ministre de 
Foment per recordar-li que no havia activat unes mesures acordades i 
anunciades.  
 
L'acord al que s'havia arribat amb la mediació del conseller de Territori i 
Sostenibilitat de la Generalitat de Catalunya comportava mesures que 
mentre no es resolgués el traçat definitiu de l'A-7 en sentit nord 
s'aplicarien mesures que haurien significat desviar el trànsit de vehicles 
pesants de la N-340 cap a l'autopista AP-7, i la gratuïtat pels vehicles 
lleugers que entressin i sortissen de l'AP-7 entre Vilafranca i Alcanar. 
Aquest acord ja s'hauria d'haver aplicat al gener. La responsabilitat del 
retard i, per extensió, responsabilitat indirecta dels efectes originats per 
accidents amb víctimes, recau en el Ministeri de Foment. 
 
Cada dia circulen per la N-340 uns 4.000 vehicles pesants. La saturació 
de la carretera no només se soluciona amb la desviació dels camions 
cap a l'autopista. A dia d'avui es mantenen reivindicacions al territori en 
el sentit de tenir una via d'alta capacitat sense peatge, que prossegueixi 
l’autovia A-7 des de l’alçada de la Central Nuclear de Vandellòs, fins a la 
Jana (Castelló), al mateix temps que la mateixa via resolgui la seva 
continuïtat en direcció a Barcelona. En aquest sentit, la Diputació de 
Tarragona va aprovar una moció al Ple del 2 d'octubre de 2015 on 
sol·licitava a Foment “que es reprenguin els tràmits per a la redacció i 
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execució dels projectes d’autovia l’Hospitalet de l’Infant-el Perelló i el 
Perelló-la Jana”. 
 
En un altre sentit, el problema diari amb la N-340 també s'ha de 
solucionar a l'Arboç, ja que encara la carretera nacional travessa el seu 
centre urbà, amb el perill intrínsec per als vianants i per als conductors 
de tota classe de vehicles. L'Arboç és l'únic municipi que queda a la 
demarcació amb un traçat urbà de la N-340 i, com no, és responsabilitat 
del Ministeri redactar i executar una variant que en desviï el trànsit. 
 
Per tot plegat, cal fer costat als alcaldes del Pacte de Berà i això és 
compatible amb reiterar el suport per una autovia A-7 des de l'Hospitalet 
de l'Infant fins a la Jana i per una variant de la N-340 a l'Arboç. Les 
mesures acordades -però encara no aplicades- s'han d'activar i, 
paral·lelament, cal exigir al Ministeri altres mesures que no només són la 
desviació del trànsit pesant cap a l'autopista. 
 
Per tots aquests motius, els grups polítics d’ERC, CiU i PSC a la 
Diputació de Tarragona proposen l’adopció dels següents: 
 
 

ACORDS 
 
1. Expressar el suport incondicional de la Diputació als alcaldes que 
formen el Pacte de Berà i que van signar dit manifest. I a la vegada, 
valorar les gestions que va fer el conseller de Territori i Sostenibilitat. 
 
2. Exigir que el Ministeri de Foment executi sense més dilació els acords 
adoptats i anunciats, en el sentit que el trànsit de vehicles pesants es 
desviï cap a l’Autopista AP-7 entre Peníscola i l’Hospitalet de l’Infant, i 
entre Altafulla i Vilafranca del Penedès, al mateix temps que s'estableix 
la gratuïtat pels vehicles lleugers que entrin i/o surtin entre Alcanar i 
Vilafranca del Penedès.   
 
3. Demanar que es redacti el projecte d’una variant de l’Arboç, perquè tot 
el trànsit que travessa el centre urbà sigui desviat. 
 
4. Reiterar el pronunciament del Ple de la Diputació de Tarragona del 2 
d’octubre de 2015, quan sol·licitava al Ministeri de Foment “que amb 
caràcter immediat i provisional, el trànsit intern per la AP-7 des 
d’Alcanar/Ulldecona fins a l’Hospitalet de l’Infant, sigui gratuït, fins la 
finalització de les obres de l’autovia A-7”. 
 
5. Remetre els presents acords al Ministeri de Foment, a les Corts 
Espanyoles, a la Conselleria de Territori i Sostenibilitat i als grups 
parlamentaris del Parlament de Catalunya. 
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VOTACIÓ 
 
Sotmesa a votació, la Moció presentada és aprovada amb el resultat de 
votació que s'indica: 
 

Vots a favor................... 24 dels diputats membres dels grups 
polítics CiU, PSC, ERC i C’s 

Vots en contra ................ 1 del diputat membre del grup polític 
CUP (Sr. Edgar Fernández) 

 
 
9.3.- Moció que presenta la Candidatura d’Unitat Popular (CUP) 
perquè la Diputació fomenti l’esport femení i acabi amb pràctiques 
sexistes a les competicions esportives. 
 
El President passa la paraula al diputat que defensarà la moció 
presentada. 

 
Sr. Edgar Fernández, portaveu del grup polític CUP: 
 
“Gràcies. Les persones som animals de costums i de tradicions. Moltes 
vegades la nostra societat té uns costums i tradicions impregnades d’un 
masclisme molt arrelat que costa molt de visualitzar, d’acceptar i sobretot 
de canviar. L’esport no està absent d’aquesta realitat. I són moltes les 
dones que no actuen com a subjectes esportius, no actuen per compte 
propi en competicions o pràctiques esportives sinó que ho fam com a 
objectes de reclam i publicitari, perpetuant així tots aquests valors 
patriarcals i masclistes de la nostra societat. Aquesta és una pràctica que 
malauradament no només es dona en pràctiques esportives i grans 
competicions a nivell mundial o de gran repercussió sinó que la podem 
trobar en moltes pràctiques i en molts esports a nivell local i territorial. 
Tanmateix, són moltes les veus que s’estan alçant en denunciar el 
masclisme de la societat i també en la pràctica esportiva. De fet, l’esport 
femení darrerament s’està visibilitzant molt més, s’està practicant, per 
tant podríem entendre que l’esport femení s’està normalitzant –cosa que 
ens hauria de fer reflexionar, que necessiti normalitzar-se l’esport 
femení.  
Si parlem a nivell de Diputació podem destacar el paper de promotor de 
l’esport, des de grans esdeveniments com és el Rally Costa Daurada o la 
Volta Ciclista a Catalunya, i també en esport base o pràctiques 
esportives a nivell local o d’unes dimensions més reduïdes i molt més 
accessible. Malauradament hem de veure i acceptar que també en les 
pràctiques esportives que nosaltres promovem també hi podem trobar 
aquesta cosificació i utilització de la dona com a objecte publicitari, a la 
vegada que també veiem i observem la greu desigualtat que hi ha entre 
xics i xiques, dones i homes que practiquen pràctiques esportives. 
Òbviament sempre hi ha molts més nois i homes que practiquen esport 
que no pas les dones.  
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Per tots aquests motius, proposem dos acords que l’únic que volen és 
avançar-se o anar a la mateixa velocitat que la societat de començar a 
denunciar i solucionar aquesta problemàtica. Volem que la Diputació 
també ho faci per totes aquelles competències que té i que pot tenir. Els 
acords són dos i senzillets:  
- Modificar les bases reguladores de subvencions i de convenis de 
finançament de competicions esportives, per tal de garantir que la dona 
només sigui protagonista d’aquestes, com a esportista. 
- Modificar les bases reguladores de subvencions a entitats i clubs 
esportius i de convenis de finançament de competicions esportives per 
tal potenciar l’esport femení en els diferents nivells de competicions 
esportives i en els propis clubs i entitats esportives. 
Gràcies.” 
 
DEBAT 
 
El President passa la paraula als diputats que demanen el torn 
d'intervencions. 
 
Sr. Jordi Cartanyà, diputat del grup polític ERC: 
 
“Gràcies. Compartim el fons de la moció. És evident que s’ha de treballar 
per una igualtat efectiva. També compartim tot. En el tramat de la moció 
es parla del suport de la Diputació en l’esport. Recordar que el 
pressupost d’aquest any incorpora 50.000 euros més que el de l’any 
passat per transaccions que vam treballar en l’aprovació del pressupost.  
Si hem entès bé els acords –perquè vam tenir un intens debat entre tots 
els diputats per les interpretacions sobre el redactat-. De fet haguérem 
pogut quedar i mirar de redactar-lo, però no va ser així. Li diré el que 
interpretem i si és així nosaltres donarem el nostre suport positiu. Quan 
parla de modificar bases, contemplant el paper de la dona com a 
esportista, nosaltres entenem que el paper de la dona com a esportista 
també contempla tot el tema vinculat amb federació, amb càrrecs 
directius dels clubs, és a dir que no sigui només una visió sesgada per la 
pràctica de l’esport sinó sesgada en tota la figura de la dona dintre de tot 
l’esport en totes les seves dimensions, organitzatives i d’execució. I en la 
modificació de les bases hauríem d’entendre que el que es busca és una 
potenciació, més que una discriminació positiva perquè hi ha clubs que 
potser que tinguin alguna singularitat d’esport que no hi hagi arrelament 
de pràctica esportiva femenina, per tant no hauríem de penalitzar aquells 
clubs que no tenen dones en la pràctica esportiva, sinó potenciar la 
incorporació de la dona en diversos àmbits o en diversos esports. Seria 
més, en lloc de penalitzar, hauria de ser una potenciació positiva de les 
coses. Si és així, nosaltres hi donaríem el suport. Si ho hem entès 
correctament. Gràcies.” 
 
Sr. Edgar Fernández, portaveu del grup polític CUP: 
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“Sí, és així. Evidentment no volem penalitzar l’esport masculí sinó 
facilitar i potenciar el femení.” 
 
MOCIÓ 
 
La Federació Internacional d’Automobilisme ha decidit eliminar les 
“pitbabes” (hostesses de la graella de sortida) de les competicions de 
Fórmula 1, ja que en paraules del seu director, “creiem que aquest 
costum no està d’acord amb els valors de la nostra marca i està 
clarament en desacord amb les normes socials actuals”. 
 
Tanmateix, són múltiples les competicions esportives, en les quals les 
dones no actuen com a subjectes que competeixen esportivament, sinó 
que són objectes promocionals o de reclam, fomentant així la 
perpetuació dels valors patriarcals de la societat com són la cosificació 
de les dones.  
 
Aquestes pràctiques, malauradament, no sols es produeixen en els 
grans esdeveniments esportius a nivell mundial, sinó també en 
competicions esportives de tot àmbit i a tots els nivells. 
 
Per altra banda, en els darrers anys, la pràctica de l’esport femení cada 
cop és major. Tot i que les condicions són molt més precàries i hi ha 
majors obstacles per poder competir, cada cop hi ha més equips o 
esportistes femenines, i cada cop hi ha més competicions d’esport 
femení. 
 
A tal efecte, l’esport base és clau, per tal de generar un planter 
d’esportistes, que en arribar en edat adulta, puguin continuar la seva 
activitat i pràctica esportiva, ja sigui de forma professional (on si que hi 
ha majors recursos econòmics, tot i que molt desproporcionats en relació 
a l’esport masculí) com amateur. 
 
Entre les diferents tasques que desenvolupa la Diputació de Tarragona, 
destaca el paper de promotor de l’esport en les seves diferents 
categories: des de grans competicions com ara el Rally Costa Daurada o 
la Volta Ciclista Catalunya, fins a la promoció de l’esport base, ja sigui a 
través dels consells esportius, o directament amb els centenars de clubs 
i entitats esportives de les nostres comarques. 
 
Malauradament, en aquestes competicions també hi podem trobar 
mostres de la utilització de la dona com a objecte publicitari, i també hi 
podem observar un important desequilibri entre la proporció de xiquets i 
xiquetes, homes i dones, que participen en la pràctica esportiva. 
 
Per tots aquests motius el Grup Polític de la CUP proposa al Ple de la 
Diputació de Tarragona l’adopció del següent ACORD: 
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1.- Modificar les bases reguladores de subvencions i de convenis de 
finançament de competicions esportives, per tal de garantir que la dona 
només sigui protagonista d’aquestes, com a esportista. 
 
2.- Modificar les bases reguladores de subvencions a entitats i clubs 
esportius i de convenis de finançament de competicions esportives per 
tal potenciar l’esport femení en els diferents nivells de competicions 
esportives i en els propis clubs i entitats esportives. 
 
VOTACIÓ 
 
Sotmesa a votació, la Moció presentada és aprovada amb el resultat de 
votació que s'indica: 
 

Vots a favor................ 24 dels diputats membres dels grups 
polítics CiU, PSC, ERC i CUP 

Abstencions.................. 1 del diputat membre del grup polític C’s 
(Sr. Rubén Viñuales) 

 
 
9.4.- Moció que presenta la Candidatura d’Unitat Popular (CUP) 
perquè la Diputació assumeixi la funció de delegat de protecció de 
dades de caràcter personal dels organismes locals. 
 
El President passa la paraula al diputat que defensarà la moció 
presentada. 

 
Sr. Edgar Fernández, portaveu del grup polític CUP: 
 
“Necessito agrair-los l’aprovació de la moció. No recordo la darrera que 
es va aprovar, per tant deixin que els hi agraeixi. De fet, m’ha agafat una 
mica a contrapeu. 
El proper mes de maig entre en vigor el un nou Reglament 2016/679 del 
Parlament Europeu relatiu a la protecció de les persones físiques pel que 
fa al tractament de dades personals i a la lliure circulació d’aquestes 
dades.  
És un reglament que totes aquelles empreses, organitzacions i 
organismes públics de la Unió Europea estaran obligats i obligades a 
complir. Més enllà de poder parlar de l’acord o desacord sobre aquest 
nou reglament, que no s’escau en aquest plenari, aquesta aprovació 
implica que a partir del 25 de maig tots els ajuntaments i consells 
comarcals –i inclosa la pròpia Diputació- hauran de complir amb aquesta 
nova normativa. 
Això implica la creació de la figura de Delegat de protecció de dades, 
una figura de caràcter independent i especialitzat en dret de protecció de 
dades. 
El mateix reglament contempla que el Delegat de protecció de dades, 
aquesta nova figura creada, podrà realitzar en dos o més organismes 
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públics. Aquesta interpretació ens fa veure que la pròpia Diputació podria 
assumir el servei d’aquest delegat, la contractació, la creació d’aquesta 
nova figura. I cedir-la o permetre que pogués treballar pels diferents 
organismes públics locals, territorials de la nostra demarcació. 
Per tant, els acords són: 
1.- Oferir a les institucions locals l’assumpció de la funció de Delegat de 
protecció de dades. 
2.- Assessorar a les institucions locals per tal de facilitar l’adopció, per 
part d’aquestes, de les mesures que es contemplen al Reglament 
2016/679 que entra en vigor al mes de maig vinent.” 
 
DEBAT 
 
El President passa la paraula als diputats que demanen el torn 
d'intervencions. 
 
Sr. Jordi Cartanyà, diputat del grup polític ERC: 
 
“Gràcies. Nosaltres estem d’acord amb què es faci aquesta col·laboració 
però entenem, segons el que ens hem assessorat –que podem estar 
equivocats, i suposo que els serveis jurídics de la Diputació tindran molta 
més informació sobre aquest tema- que la funció del Delegat de 
protecció de dades en els ajuntaments pot ser una atribució pròpia del 
secretari de l’ajuntament. Per tant, si la Diputació ja està donant suport 
als ajuntaments petits amb la figura del secretari interventor, aquesta 
figura la podria fer servir, ser la mateixa persona, per tant, no caldria 
duplicar personal i podríem assumir-ho d’una forma fàcil i ràpida pels 
municipis. Si això ho hagués d’oferir els serveis jurídics propis que té la 
Diputació, estaríem parlant més del cas de la moció que presenteu, que 
siguin els serveis jurídics de la Diputació els que prestessin aquest servei 
més enllà de la feina que estan fent els secretaris interventors. Se’ns fa 
difícil saber l’encaix jurídic d’això. Jo crec que el que seria oportú, o 
almenys nosaltres el que demanem és que els serveis jurídics ho valorin 
i com està fent la Diputació en tots els casos d’estar al costat dels 
ajuntaments petits, trobar la solució més òptima. Si ho poden fer els 
mateixos secretaris interventors, doncs per una racionalització de costos, 
seria la més pràctica. I si ho han de fer els serveis jurídics, implementar 
la mesura de fer-ho.” 
 
Sr. Josep Maria Cruset, vicepresident primer: 
 
“Moltes gràcies President. En tot cas, el vot dels grups de govern serà en 
contra bàsicament perquè aquesta és una tasca que ja s’està portant a 
terme. El que recull la moció està en el servei que ofereix el SAM als 
municipis. I per tant, agraeixo la preocupació del grup proposant així com 
del grup que sembla que vol mostrar recolzament a la moció, però en tot 
cas tant l’encaix jurídic com la prestació del servei en aquest moment 
s’estan articulant a través del SAM i, per tant, entenem que és 
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innecessària l’aprovació d’una moció d’acció de govern quan aquesta 
acció ja s’està impulsant.” 
 
Sr. Edgar Fernández, portaveu del grup polític CUP: 
 
“Gràcies. Primer responc al grup d’Esquerra. Sí que els secretaris ho 
poden fer però hi ha molts municipis molt petits que no tenen secretari 
com per poder fer això. I de fet van al límit. I és un debat que hem tingut 
a moltes comissions del paper dels secretaris i del nostre paper en poder 
potenciar als secretaris dels ajuntaments. Sí que ho pot ser però també 
pot ser un tècnic que no sigui secretari. De fet ha de ser un especialitzat 
en dret de protecció de dades. Per tant, consideràvem que la Diputació 
podia fer un pas endavant. No sé que en pensaran a la Febró de la 
resposta del Sr. Cruset. De fet,  no sé què en pensaran els alcaldes i les 
alcaldesses dels municipis petits aquí presents, que fa dues setmanes 
se’m criticava quan posava en qüestió el monopoli que se li ha cedit a La 
Caixa en els diferents municipis. I els alcaldes i alcaldesses de pobles 
petits aplaudien amb les orelles dient que els pobles petits no se’ls té en 
compte i que això era molt beneficiari per ells. No sé si això no és 
beneficiari pels pobles petits, en tot cas no hi ha hagut ningú que em 
digui res en aquest sentit. I no cal seguir el debat sobre això. Ja he vist 
que el vot serà contrari. En tot cas se’ns demana que enviem les 
mocions quinze dies abans per poder-les parlar en Junta de Portaveus. 
La setmana anterior em vaig trobar una contraproposta. Vaig haver de 
retirar una moció i ara es diu que això ja s’està fent. Doncs en podríem 
haver parlat també a la Junta de Portaveus, que no hagués passat res. 
Potser haguéssim retirat la moció si ho haguéssim comprovat. O 
n’haguéssim pogut fer una altra. Gràcies.” 
 
Sr. Josep Maria Cruset, vicepresident primer: 
 
“Potser no m’he explicat. Aquí ningú qüestiona que no sigui beneficiós el 
servei pels pobles petits, fins i tot per la Febró. Al contrari. És tant 
beneficiós que el SAM en aquest moment està estructurant la prestació 
d’aquest servei. Per tant, res en aquest sentit.” 
 
MOCIÓ 
 
L’abril de 2016 el Parlament europeu va aprovar el Reglament 2016/679, 
relatiu a la protecció de les persones físiques pel que fa al tractament de 
dades personals i a la lliure circulació d’aquestes dades, que deroga la 
Directiva 95/46/CE, a partir de la seva entrada en vigor el proper mes de 
maig. 
 
Totes les empreses, organitzacions i organismes públics de la Unió 
Europea estan obligades a complir aquest reglament, el qual pretén 
garantir a tot el territori comunitari, que l’aplicació de les normes de 
protecció dels drets i llibertats de les persones en relació amb el 
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tractament de les dades de caràcter personal és coherent i homogènia, 
respecte de les normatives vigents dels estats de la Unió Europea, 
tractant de donar més control a la ciutadania sobre la seva informació 
privada. 
 
Més enllà de l’acord o desacord sobre el contingut d’aquest Reglament, 
la seva aprovació implica que a partir del proper 25 de maig, tots els 
ajuntaments i consells comarcals –i inclosa la pròpia Diputació- hauran 
de complir amb aquesta nova normativa. 
 
Entre d’altres qüestions, això implica la creació de la figura de Delegat de 
protecció de dades, una figura de caràcter independent i especialitzat en 
dret de protecció de dades, per tal d’assessorar a les persones 
encarregades del tractament de les dades personals sobre les seves 
obligacions davant el nou Reglament, així com les que s’esdevenen de la 
normativa estatal. 
 
La creació d’aquesta nova figura, implica doncs, que cada ajuntament, 
consell comarcal i altres organismes públics de les nostres comarques, 
hagin de fer un important esforç per adaptar el seu funcionament a la 
nova normativa europea, així com haver de contractar una persona –o 
formar-ne una que ja treballi per a l’administració- perquè pugui 
desenvolupar aquesta tasca amb plenes garanties. 
 
Tanmateix, el mateix reglament, contempla que el Delegat de protecció 
de dades pugui realitzar aquesta funció en dos o més organismes 
públics a la vegada. Per tant, igual com succeeix actualment amb d’altres 
figures com la secretaria o l’arquitectura municipal, no cal que cada 
organismes tingui contractada una persona a tal efecte en exclusiva. 
 
La Diputació de Tarragona, per tal de poder garantir a tots els 
ajuntaments i altres  organismes públics locals la prestació dels seus 
serveis, compta amb l’oferta de diferents serveis d’assessorament a 
aquests. 
 
La naturalesa del càrrec de Delegat de protecció de dades, permetria a 
la Diputació poder assumir aquest servei, per tal de millorar l’oferta i el 
suport als organismes públics locals. Així com també, podria realitzar un 
assessorament a tots els organismes públics locals de les comarques del 
Baix Penedès, el Camp i les Terres de l’Ebre, per tal de garantir el 
correcte compliment d’aquesta nova normativa comunitària, en la línia 
del curs C17-063, que ja va realitzar la pròpia Diputació. 

Per tots aquests motius el Grup Polític de la CUP proposa al Ple de la 
Diputació de Tarragona l’adopció del següent ACORD: 

1.- Oferir a les institucions locals l’assumpció de la funció de Delegat de 
protecció de dades. 
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2.- Assessorar a les institucions locals per tal de facilitar l’adopció, per 
part d’aquestes, de les mesures que es contemplen al Reglament 
2016/679 que entra en vigor al mes de maig vinent. 
 
VOTACIÓ 
 
Sotmesa a votació, la Moció presentada és desestimada amb el resultat 
de votació que s'indica: 
 

Vots a favor................ 1 del diputat membre del grup polític CUP 
Abstencions................ 7 dels diputats membres dels grups polítics 

ERC (Sr. Pau Ricomà, Sr. Jordi Vinyals, 
Sr. Miquel Subirats, Sr. Carles Ribé, Sr. 
Jordi Cartanyà i Sr. Francesc Barbero) i 
PSC (Sr. Josep Fèlix Ballesteros, per estar 
absent de la Sala) 

Vots en contra .......... 17 dels diputats membres dels grups polítics 
CiU (Sr. Josep Poblet, Sr. Pere Granados, 
Sr. Josep Maria Cruset, Sr. Carles 
Pellicer, Sr. Joan Piñol, Sr. Álvaro Gisbert, 
Sr. Joan Josep Malràs, Sr. Lluís Soler, 
Sra. Montserrat Carreras, Sr. Joan Olivella 
i Sr. Mateu Montserrat), PSC (Sr. Josep 
Masdeu, Sr. Salvador Ferré, Sra. 
Immaculada Costa, Sr. Martí Carnicer i 
Sra. María José Beltran) i C’s (Sr. Rubén 
Viñuales) 

 
 
PRECS I PREGUNTES  
 

No n’hi ha cap. 
 

 
No havent-hi més assumptes a tractar s'aixeca la sessió quan són les 
dotze hores i cinc minuts del matí, jo la Secretària dono fe.  


